
ISTE TASIMACININ TORBASI

Yolcu taşımaları
zümre toplantısı

Boğaz Köprüleri ve
Marmaray Yatırımı - 6

“Cari Açık” çok mu
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TBMM Plan ve Bütçe Komisyonu’nun
alt komisyonunda incelenen “Aile ve
Sosyal Politikalar Bakanlığının Teşkilat

ve Görevleri Hakkında Kanun Hükmünde
Kararname ile Bazı Kanun ve Kanun
Hükmünde Kararnamelerde Değişiklik
Yapılmasına Dair Kanun Tasarısı”
taşımacıları ilgilendiren önemli hususları
içeriyor.

Engelli erişimi… (5378 Sayılı Kanun)

1. 9 koltuklular dahil tüm otomobiller
zorunluluk kapsamından çıkarılıyor.

2. Sürücü koltuğu hariç 9-16 oturma yeri
olan toplu taşıma araçları, yolcu gemileri ile
özel ve kamu şehirlerarası toplu taşıma
araçları ile turizm taşımacılığı yapan araçlar
07.07.2018’e kadar uyumlu hale gelecek.

3. 07.07.2018’e kadar

a. Karayolu ile turizm taşımacılığı veya
şehirlerarası toplu taşıma hizmeti verenler
engelli bireyin erişilebilir toplu taşıma
talebini azami 72 saat içinde
karşılayacaklar. 

b. Servis taşımacılığı yapanlar talep halinde
engelli personel veya öğrenciye erişilebilir
taşıma hizmetini sağlayacaklar.

4. Kanun, yürürlüğe girdikten 6 ay sonra
engelli erişimine uygun üretilmemiş yeni
araçlara taşıma izni ve belge verilmeyecek. 

4925 Sayılı Taşıma Kanunu

1. Yönetmelik başlıklı 34’üncü maddede
‘taşımacılık faaliyeti’ dışındaki (acente ve
taşıma işleri komisyonculuğu ile nakliyat
ambarı ve kargo işletmeciliği) faaliyetlere
ilişkin hususların (aranacak şartlar,
verilecek yetki belgeleri vs.) Yönetmelik ile
hususu Kanun metninden çıkarılıyor. Adı
geçen faaliyetlere ilişkin yetki belgesi
zorunluluğu 5’inci maddede sürdüğünden;
bu durum, bunların mevzuattan veya yetki
belgesi zorunluluğundan çıkarıldığı
anlamına da gelmiyor.

2. Yetki Devri başlıklı 35’inci madde, TOBB
ve TESK ile bağlılarına, belli usul ve
esaslarla yetki devrini kapsayacak şekilde
değiştiriliyor.

Diğer düzenlemeler

● Ücretsiz veya indirimli seyahat hakları
yeniden düzenleniyor. 

● Trafik Kanununun 4’üncü maddesindeki
kurullarla (Karayolu Güvenliği Yüksek
Kurulu ve adından ‘Trafik’ kelimesi
çıkarılan Karayolu Güvenliği Kurulu) ilgili
düzenlemeler yenileniyor. 

● KGM’nin Teşkilat ve Görevleri
Hakkındaki Kanunun 29’uncu maddesi,
Otoyolların ve Tesislerin Değerlendirilmesi
başlığıyla yenileniyor. ■
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Taşımacılara ilişkin önemli hususları da kapsayan Torba Kanun TBMM’de görüşülüyor

Basit haklılıklar yetmez!

● Bu tarihten önceki engelli
talepleri de taşımacılar
tarafından karşılanacak. 
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● Otomobil dışındaki tüm
taşıtlar 2018’de engelli
erişimine uygun olacak. 

3’te

● KTY sadece taşımacılık
faaliyetine ilişkin olan
hususları düzenleyecek. 

Metro Holding, iştiraki olan Mepet Metro Petrol

ve Tesisleri AŞ’yi satma kararı aldı.

1999 yılında kurulan ve 11’i özmal olmak üzere 26 pet-
rol istasyonu bulunan Mepet, 29 ayrı yerleşim yerinde
toplam 89 dinlenme tesisine sahip bulunuyor. Me-

pet’in, 2012 yılı itibari ile 136,8 milyon TL aktif büyüklüğü,
115,4 milyon TL öz kaynağı ve 55 milyon TL ödenmiş ser-
mayesi bulunuyor. Firma Eylül 2015 yılında hizmete alımı
planlanan, S. Arabistan’da dinlenme tesisi ve akaryakıt is-
tasyonu ihalesini kazanmıştı. Şirketin 2013 yılında yaklaşık
320 milyon TL satış gerçekleştirdiği belirtildi. ■

Metro Holding,
Mepet’i satıyor

Has Otomotiv’den 
NBG Yalçın Trans’a

20 Actros 

• OMSAN, depo ve dağıtım
operasyonları büyüyor 

• Miray Taşımacılık, DAF
ve TIRSAN ile taşıyacak

• SNH İnşaat, Volvo
Kamyon ile taşıyacak

• Nurlog’a 10 Iveco Stralis

• Turkcell’den sevkiyat
süreçlerine uzaktan
yönetim 

• Hareket, İzmir Aliağa’da
şube açtı

İntermodal taşıma, tahliye,
istifleme, depolama ve ara
taşıma hizmeti sunan Etis
Lojistik, 2014’ü yatırım yılı
ilan etti. ■ 6’da

Etis Lojistik hedef büyüttü

Erdal
Kılıç

Lojistik 6-7’de

Pamukkale Trakya’da 

2013’ten üretim, ihracat ve satış adetleri ile memnun.

Otokar, 2012’de 3600 olan
ticari araç üretimini
yüzde 38 artırarak 5054

adede çıkardı. İç pazar satış
adedini de yüzde 22 artıran
Otokar’ın satış rakamı 4600
adede ulaştı. Otokar ihracatını
da yüzde 22 artırmayı başardı.
Genel Müdür Yardımcısı Basri
Akgül, 2014’te liderliği korumayı
hedeflediklerini ve bu yıl içinde
körüklü otobüsü tanıtacaklarını
kaydetti. ■ 5’te

Manisa’da servisler J plakaya kavuştu

Scania’dan
yedek parça
indirimi Manisa Belediye Başkanı Cengiz Ergün J plakaya geçen

servisçileri ziyaret etti. Manisa Servis ve Turizm Karayolu Yolcu
Taşıma Kooperatifi binasını hizmete açtı.  ■ 4’teScania, Türkiye ge-

nelinde toplam 20
yetkili servis nok-

tasında, müşteri mem-
nuniyeti kapsamında,
çok kullanılan orijinal
yedek parçalarda indi-
rim başlattı. ■ 7’de

Pamukkale Turizm, yeni yıla hızlı giriş yaparak sefer
düzenlediği ulaşım ağına iki önemli noktayı daha
ekledi. Trakya Bölgesi’ne bugüne kadar sefer

düzenlememiş olan Pamukkale Turizm, “adım adım
Trakya” sloganıyla geleceğe yönelik
ipuçları da veriyor.

Otokar 4. kez en cok
tercih edilen otobüs 

Tarkan

Burak
Basri

Akgül

Murat

Tokatlı

Atlas kamyonda
yeni yıl fırsatı 
50.000 TL için
12 ay sıfır faiz.
Üstelik klima
standart. 5’te

● Bakanlık, belirli usul ve esaslar
çerçevesinde yetkilerini TOBB ve TESK
ile bağlı odalarına devredebilecek.

• Servisçilerin 
engelli talebi
Mecliste kabul
edildi 4’te

• İDO’dan
“Engelsiz 
Denizler” 4’te

UDH Bakanı Lütfi Elvan, Yüksek Hızlı
Trenlerin (YHT), 2013 yılında yaklaşık 4,5
milyon yolcu taşıdığını, İstanbul-Ankara
YHT hattının da açılmasıyla 2014'te bu
sayının 20 milyonu aşacağını belirterek,
"2014, YHT'nin rekor yılı olacak" dedi.

Elvan, "2013 yılında Ankara - Eskişehir
hattında 2 milyon 228 bin 380 yolcu
taşındı. Ankara-Konya hattında günlük
karşılıklı 8’er sefer düzenleniyor. Bu hatta
2013 yılında 1 milyon 713 bin 476 yolcu
taşındı. Konya-Eskişehir hattında ise
karşılıklı 2'şer sefer düzenleniyor. Bu hatta
2013 yılında 195 bin 121 kişi taşındı.
Böylece 2012 yılında 3 milyon 400 bin kişi
olan taşınan toplam yolcu sayısı, 2013
yılında yaklaşık bir milyon artışla toplam
4,5 milyona ulaştı. YHT'lerde 4 yılda
taşınan toplam yolcu sayısı ise 15 milyona
yaklaştı" dedi. Bakan Elvan, "Ankara-İzmir,
Ankara - Bursa, Ankara - Sivas - Erzincan
hatları da sırası ile hizmete alınacak" dedi. ■

YHT 2014’te 20 milyon yolcu taşıyacak 
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29 Ekim 2013 tarihi itibariyle
açılan Marmaray, gerek
kentiçi ve gerekse de ulusal

ve uluslararası ulaşıma önemli bir
etki bırakacak kapasitededir.
Ulusal düzeyde gerçekleştirilmekte
olan yüksek hızlı demiryolu
yatırımları ve İstanbul ölçeğinde
devam eden metro ve hafif raylı
sistem yatırımları, Marmaray’ ın
entegrist ve bütünlükçü bir bakış
açısıyla değerlendirildiğini ortaya
koymaktadır.

Nicel büyümeye karşı
nitelikli kalkınma 

Ülkemizin ekonomik kalkınma
hedeflerinin, verimli çalışan ve
sorunları en aza indirgenmiş bir
ulaştırma sistemi ile
sağlanabileceği açıktır. Bununla
beraber; ekonomik kalkınma,
sosyal ve kültürel kalkınmanın
hem sebebi ve hem de sonucu
olarak bütüncül bir yaklaşımı
gerektirmektedir. Daha önceki
yazılarımızda da ifade ettiğimiz
üzere; her ne kadar ekonomik
büyüme ulaştırma sistemi ile
doğrudan ilişkili olsa da,
şehirleşme ve benzeri konular
nedeniyle, nicel büyümenin içini
dolduracak olan nitelikli kalkınma,
ulaştırma ve şehirleşme
planlamasında ekonomik-sosyal-
kültürel ve siyasi fazlara
bütünleyici bir yaklaşım
geliştirilmesi gerektiği açıktır. 

Özelde İstanbul, genelde de
ülkemiz ve bölgemiz; arazi yapısı-
tarihi zenginliği ve arka
planı-coğrafyası ve konumu-beşeri
yapısı-ekonomisi ve kültürü ve
benzeri özellikleri itibariyle
kablolu sistemler, denizyolları,
demiryolları ve iç suyolları
yatırımlarına ve dolayısıyla da
çoklu türel dağılıma fazlasıyla

elverişlidir.
Amerikan kentlerinde bin kişi

başına otomobil sahipliğinin
Avrupa kentlerinin yaklaşık 1,5 katı
olmasına karşın, otomobil
kullanımı 2,5 katıdır. 

Öte yandan, kentlerin
ekonomik gelişmişlik düzeyleri ile
otomobil kullanımı arasında bir
ilişki bulunmamaktadır. Örneğin,
Manila, Bangkok, Kuala Lumpur
gibi gelişmekte olan Asya
kentlerinin kişi başına ortalama
GSYİH değeri, Tokyo, Singapur,
Hong Kong gibi gelişmiş Asya
kentlerinin yüzde 12'si düzeyinde
olmasına karşın bu kentlerdeki
otomobil kullanımı daha fazladır.
Bunun başlıca nedenleri, bu
kentlerde toplu taşımanın ve
özellikle raylı sistemin yetersiz
olması ve trafik tıkanıklığı
sorununu çözmek amacıyla büyük
ölçekli yol yapım projelerine
ağırlık verilmesidir.

Trafik tıkanıklığı
Günümüzde, birçok kentte,

otomobiller trafik tıkanmasının ve
hava kirliliğinin en önemli nedeni
olarak görülmekte ve ulaşım, kent
yaşamının en sorunlu etkinliği
olarak değerlendirilmektedir.
Motorlu araç trafiğinden
kaynaklanan tıkanıklıkların ve
çevresel kirlenmenin dışsal
maliyetleri konusunda
değerlendirmeler kentlerin
yoğunluğuna, tıkanma düzeyine ve
bölgeye göre değişmektedir. AB
ülkelerinde, ulaştırmanın yıllık
dışsal maliyeti 360 milyar Euro
(GSMH'nın yüzde 6'sı) olarak
hesaplanmıştır ve bunun üçte biri

trafik tıkanmalarından
kaynaklandığı bilinmektedir. 

Raylı ulaşım türleri,
sağladıkları yüksek taşıma
kapasiteleri, hız, güvenlik, konfor
gibi hizmet niteliklileri ve çevre
üzerindeki olumsuz etkilerinin
azlığı nedenleriyle büyük
kentlerdeki ulaşım taleplerinin
karşılanmasında en önemli rolü
oynamaktadırlar. Diğer bir
deyimle, büyük kentlerin toplu
taşıma sisteminin omurgasını
banliyö demiryolu, metro ve hafif
metro hatları oluşturmakta, otobüs,
minibüs gibi daha düşük kapasiteli
toplu taşıma türleri bu ana hatları
besleme işlevini görmektedir.

Bizde sadece karayolu var
Ulaşım; günümüz dünyasında

küreselleşme ve ekonomik
büyümeye paralel olarak hızlı bir
gelişim göstermektedir. Dünyada
meydana gelen teknolojik
gelişmeler, nüfus artışı ve yeni
yerleşim alanlarının açılmasıyla
birlikte ulaşımda da farklı
yapılanmaların gerekliliği ortaya
çıkmıştır. Ulaşımın teknolojik
gelişmelerle her geçen gün
büyümesi ve önem kazanması yük
ve yolcu taşımacılığında hızlı,
güvenli ve konforlu taşımacılığın
öne çıkmasına etken olmuştur.
Ulaşım sektöründe yük ve yolcu
taşımacılığı genel olarak havayolu,
denizyolu, demiryolu ve karayolu
ile yapılmaktadır. Gelişmiş ülkeleri
incelediğimizde, taşımacılığın
ABD’de yüzde 27 karayolu, yüzde
38 demiryolu, yüzde 24 denizyolu
ve yüzde 10 havayolu, Almanya’da
yüzde 58 karayolu, yüzde 22

demiryolu, yüzde 12 denizyolu ve
yüzde 7 havayolu ile yapıldığı
anlaşılmaktadır. Türkiye’de ise tam
tersine taşımacılık yüzde 95
karayolu, yüzde 3 demiryolu,
yüzde 0,1 denizyolu ve yüzde 2
havayolu ile yapılmaktadır. Bu
oranlardan da anlaşılacağı gibi
ülkemizde yük ve yolcu
taşımacılığının neredeyse tamamı
karayolları üzerinden
gerçekleştirilmektedir.

Büyük dönüşüm

Mevcut Beyaz Kitap, ulaştırma
sisteminde, petrole bağımlılığı
azaltan, modern altyapılar yaratan
ve akıllı bilgi ve yönetim sistemleri
ile desteklenen çok türlü, mobilite
odaklı, büyük bir dönüşümün
peşinde koşmaktadır. Aynı
zamanda, bu Beyaz Kitap ile
Avrupa’nın ihraç petrole karşı olan
bağımlılığının 2050 yılına kadar
yüzde 60 oranında azaltılması
planlanmaktadır. 

Beyaz Kitap’ın 2050
hedeflerinden bazıları şunlardır:

- Şehirlerde, geleneksel yakıt
ile çalışan arabaların kalmaması,

- Havacılıkta, sürdürülebilir
düşük karbonlu yakıtın yüzde 40
oranında kullanımı; en azından
nakliyeden doğan emisyonlarda
yüzde 40 oranında bir azalma
sağlanması,

- Orta mesafe şehir içi yolcu
ve yük taşımacılığının yarısının
karayolundan demiryolu ve deniz
yoluna kaydırılması,

- Bütün ulaştırma türlerinin,
ulaştırmadan kaynaklanan
emisyonun yüzde 60 oranında
azaltılmasına katkıda bulunması.

Yine Beyaz Kitap’ ta belirtilen
ana ilkeler arasında:

- Ulaşım sisteminin petrole
bağımlılığı kırılırken,
verimliliğinden ve dolaşım
rahatlığından taviz verilmemesi,

- Bunun için daha büyük
hacimli yüklerin ve daha fazla
sayıda yolcunun beraberce, en
etkin taşıma türleri (kombinasyonu)
ile taşınabileceği yeni ulaşım
modellerinin ortaya çıkması,

- Bireysel ulaşımın tercihen
seyahatin son ayağında ve çevre
dostu araçlarla gerçekleştirilmesi, 

- Bir başka deyişle; AB’deki
yük ve yolcu taşımaları daha
ziyade demiryolu ve denizyoluyla
gerçekleşirken, karayolu
taşımalarının daha kısa mesafelere
yoğunlaştırılması (300 km’ den
uzun mesafeler çok türlü ulaşımın

mal taşıtanlar için ekonomik
açıdan cazip hale getirilmesi),

- Enerji kullanımını en uygun
düzeye getiren özel yük
koridorlarının oluşturulması,

- Ulaşımdaki engellerin
kaldırılması,

- Ulaşım altyapıları için yeni
finansman yöntemlerinin
bulunması,

- Kirleten öder ilkesinin daha
geniş ölçekte uygulanmasının
sağlanması, bulunmaktadır.

Türler arası entegrasyon
sağlanmalı

Bu bağlamda AB’ nin 30 yıllık
hedeflerinde demiryolunun yüzde
50’lere varan bir türel dağılım
payına ulaşması öngörülmektedir.
Ekonomik sürdürülebilirlik
bağlamında baktığımızda da
AB’nin enerji fakiri bir coğrafya
üzerinde olması özellikle petrol ve
doğalgaz anlamında tamamen dışa
bağımlı olması, mevcut politikaları
bu şekliyle uzun vadede devam
ettirerek enerji ihtiyacını
karşılayabilmesinin çok
öngörülebilir olmaması ve bunun
yanı sıra yeşil alanlarını halen
önemli ölçülerde koruyabiliyor
olması, alternatif yakıt türleri ile
işletilebilen bir ulaşım türü olan
demiryollarını öne çıkarmaktadır. 

Bütün bu tablodan
gördüğümüz üzere; İstanbul’da
kentiçi ulaşımda trafik tıkanıklığı
ve kaynaklı sorunların en aza
indirilmesi için, türel dağılımın,
türler arası entegrasyonun
sağlanması gereklidir. Marmaray
Projesi, metro planlamaları, 3.
Boğaz Köprüsü, lastik tekerlekli tüp
geçit vb. projelerin bu çerçevede
değerlendirilmesinde fayda vardır.

Hepinize; başarılı sağlıklı
huzurlu ve mutlu bir hafta dilerim. ■
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İETT, iki yılda aldığı bin 705 otobüsten sonra
950 yeni şoför aldı. Göreve yeni başlayan 950
yeni İETT şoförüne göreve başlamadan önce

oryantasyonlarının sağlanması amacıyla iletişim
ve motivasyon eğitimi verildi. Bağlarbaşı Kültür
Merkezi’nde verilen eğitime İETT Genel
Müdürü Dr. Hayri Baraçlı, İETT Genel Müdür
Yardımcıları Mümin Kahveci, Dr. Hasan Özçelik
ve Dr. Maşuk Mete, İETT Genel Koordinatörü
Alaeddin Şahin, Hizmet İş Sendikası’nın 2 ve 3
no’lu sendika başkanları Orhan İlhan ve Mehmet
Keskin, İBÇD Derneği Başkanı Salim Sezer,
daire başkanları birim müdürleri ve 950 yeni
İETT şoförü katıldı. İETT Genel Müdürü Dr.
Hayri Baraçlı ve tüm yöneticilerin yapılan
oryantasyon eğitimine ünlü modacı Faruk Saraç
tarafından tasarlanan şoför kıyafetlerini giyerek
gelmesi, şoförlerden büyük beğeni aldı.

Program, İletişim ve Motivasyon Uzmanı
Cemal Bozkurt’un “İletişim ve Motivasyon”
semineriyle başladı. Sonrasında daire başkanları,
birimlerini tanıtan sunumlar gerçekleştirdi.
Ardından da sendika başkanları ve İETT Genel
Müdürü Dr. Hayri Baraçlı birer konuşma
yaptılar. ■

İETT, 965 yeni şoför aldı
1705 yeni otobüs için 

Şehirlerde yaşam kalitesini
iyileştirmek üzere kent içi
ulaşım sorunlarına

sürdürülebilir çözümler üreten
ve projeler yürüten
Sürdürülebilir Ulaşım Derneği
(SUD) - EMBARQ Türkiye,
İBB Trafik Müdürlüğü’nün
isteği üzerine Veliefendi-
Zeytinburnu bisiklet yolunun yol
güvenlik inceleme çalışmalarını
tamamladı.

Danimarkalı danışmanlık
şirketi Consia Consultants ve
EMBARQ Sağlık ve Yol

Güvenliği Programı işbirliği ile
yürütülen yol güvenlik
incelemeleri sonuç raporunda
bisiklet koridorlarının tasarım
aşamasında özellikle üzerinde
durulması gereken belirli
mühendislik prensiplerinin
bulunduğunun altı çizilerek
trafik kazalarını azaltmak,
araçlar, yayalar ve bisikletliler
için güvenli ulaşımı sağlamak
için diğer ulaşım türleriyle
etkileşimin mümkün olduğunca
aza indirilmesi gerektiği
belirtildi. ■

Motorlu taşıtlardan
arındırılmış ve kavşakları
sinyallerle kontrol edilen
2,7 km. uzunluğundaki
bisiklet yolunun belirlenen
sorunları: 

1. Bisiklet yolu motorlu
araçlar tarafından durma ve
park etme yeri olarak
kullanılmaktadır.

2. Yol kesitinde hız
sınırı 50 km/sa olmasına
rağmen yol tasarımı daha
yüksek hızlara izin
vermektedir.

3. Kavşaklardaki trafik
akışı çakışmaktadır.

4. Bisiklet kullanıcıları

için hazırlanan sinyaller
düzgün çalışmamaktadır.

5. Bisiklet yolu kesintiye
uğramaktadır.

6. Yolun bir kısmı, bir
otopark çıkışı tarafından
kesilmektedir.

7. Kaldırım koridor
boyunca devam etmemekte,
yer yer kesilmektedir.

8. Engelliler için
rampalar yaya geçidinden
uzaktadır.

9. Yol işaretleri
yıpranmış, fark edilmemekte
ve yol çivileri kaplanmış
vaziyettedir.

Sürdürülebilir Ulaşım Derneği 

Veliefendi-Zeytinburnu bisiklet yolunu inceledi

Dr. Hayri

Baraçlı

Bisiklet yolunda duran araçlar...

Embarq

Türkiye

Direktörü

Arzu Tekin

Başkan Gökçek geçtiğimiz

hafta Minibüsçüler Odası,

Servisçiler Odası ve Şoförler

Odası’nın genel kurullarına

katılarak taşımacılara yaptıkları

çalışmalar hakkında bilgiler

verdi.  

Başkan Gökçek, Ankara
Minibüsçüler Esnaf Odası genel
kurulunda, “Ulus-60 Evler hattında

çalışan ve Ulus-Topraklık hattında çalışan
bazı minibüsleri diğer hatlara aktardık.
Keçiören-Ulus hattı ile Ulus-Bahçeli
hattını birleştirdik. Ümitköy ve
Bahçelievler semtlerinden Kızılay’a yeni
hatlar açtık. Minibüsçü esnafının
durumunu iyileştirmek amacıyla
Seyranbağları istikametinden AŞTİ’ye
İncirli istikametinden Teknik Okullar’a,
Mamak, Akdere, Siteler, Abidinpaşa
hatlarından Emniyet Sarayı ve

Teknikokullar’a çapraz hatlar açtık” dedi.
Gökçek, sadece minibüslere tahsis edilen
bir şerit düzenlemesi de yaptıklarını,
şimdiki durağın yerine iki katlı garaj
yapacaklarını açıkladı.

Taksi plakası verilmeyecek

Ankara Umum Otomobilciler ve
Şoförler Esnaf Odası Olağan Genel
Kurulu toplantısına katılan Başkan
Gökçek, çevre yollarıyla Ankara trafiğinin
rahatladığını belirterek, Keçiören’den
başlayıp Ahlatlıbel’e kadar giden yaklaşık
18 kilometrelik yeni bir tünel yol
düşündüklerini açıkladı.

Başkan Gökçek, “Ankara’nın nüfusu
5 milyon ise 5 bin taksi olması lazım.
Ama ben 20 sene önce geldiğimde 7 bin
700 taksi ile karşılaştım. Esnafın elinden
ekmeğini de almak olmaz. Biz bunun
üzerine bir tek taksi koymayıp Ankara’nın
nüfusu 7 milyon 700 bin oluncaya kadar
yeni bir taksi ilavesi yapmayacağız” diye

konuştu. Gökçek, Büyükşehir Belediyesi
ve Şoförler Odası olarak el ele verip
sağlıksız, bakımsız taksi duraklarını
değiştirdiklerini ve yeni modern taksi
durakları yaptıklarını anlattı.

Korsan araçlarla mücadele 

Başkan Gökçek, Ankara Servis Aracı
İşletmecileri Esnaf Odası Genel
Kurulu’nda yol çalışmaları ile ilgili
bilgiler verdi. Başkan Gökçek, son 5 yıl
içinde 575 km yeni yol açıp, 795
kilometre de malzemeli bakım
gerçekleştirdiklerini hatırlatarak, “Bu
sayede servis araçlarının da trafik yükünü
azalttık” dedi. Ankara Servis Aracı
İşletmecileri Esnaf Odası’na her zaman
destek olduklarını, kendilerine gelen istek
ve talepleri değerlendirdiklerini anlatarak,
“Benden ne isterseniz olumlu her şeyi
yapmaya çalıştım. Korsanla elimizden
geldiği kadar mücadele ediyoruz” dedi. ■

Ankara Büyükşehir Belediye Başkanı Melih Gökçek

Taşımacılarla buluştu 

Kocaeli Büyükşehir Belediyesi,
İzmit’te Sekapark ve Otogar
arasında yapacağı tramway

hattının avan ve uygulama projelerinin
hazırlanması için ihale gerçekleştirdi. 

6 ayda teslim

Kocaeli Büyükşehir
Belediyesi’nin İzmit Belediyesi ile
ortalaşa yapacağı tramvay projesi için
önemli adım atıldı. Ulaşım Master
Planı kapsamında Sekapark ve Otogar
arasına yapılması planlanan tramvay
hattının avan ve uygulama projelerinin
hazırlanması için ihale gerçekleştirildi.
Büyükşehir Belediyesi’nde yapılan
ihaleye tek firma olarak katılan
Boğaziçi Mühendislik 696 bin 400 lira

teklif verdi. İhale komisyonunun
değerlendirmesinin ardından firmanın
işi 180 günde teslim etmesi
planlanıyor.  

Tramvay hattı 6,5 km
uzunluğunda olup güzergah batıda
tren garından başlayıp yürüyüş yolu
üzerinden Şehit Rafet Karacan
Bulvarı’nı takip edecek. 

Tramvay, sadece tren garı ile
Merkez Bankası arasında kalan
kesimde trafikle karışık gidecek, onun
haricinde kendi yolunda hareket
edecek. Bir hat gidiş, bir hat dönüş
olmak üzere çift hat olarak işletilecek
tramvay için güzergah üzerinde 12
istasyon belirlendi. ■

İzmit’e tramvay geliyor
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21 Ocak Salı günü İstanbul Ticaret
Odası’nda Karayolu Yolcu Taşımacılığı
Zümre Toplantısı gerçekleştireceğiz.

Zümre toplantısında tarafları çoğalttık.
Üretici firmaları da çağırdık. 8+1 konusu
gündeme gelecek. Düzenleme bu şekilde
devam ettiği takdirde büyük bir kaynak
israfına neden olacak, onun için onların da
gelmesini istedik. 

Konuşmacı olarak TÜRSAB Başkanı Sayın
Başaran Ulusoy, Sayın Bülent Akarcalı yer
alacak. Atlas Jet Yönetim Kurulu Başkanı Sayın
Murat Ersoy katılacak. Otomotiv Sanayi
Derneği Genel Sekreteri Sayın Ercan Tezer’in
de toplantıya katılmasını arzu ediyoruz. 

Konularımız 
Bizim bu toplantıda konuşacağımız

konular, “ulaşım politikalarının evrimi,
bundan sonra ulaşım politikaları nasıl
gelişmeli, şehirlerarası karayolu ve turizm
taşımacılığı, taşımacılıkta verimlilik kapasite
kullanımı gibi değerlerin sağlanabilmesi için
nasıl düzenlemeler yapılması, hangi
düzenlemelere ihtiyaç var” olacak. 2015’ten
önce bu düzenlemeleri hazırlayıp siyasi
partilerimizin önüne koymayı düşünüyoruz.
Bu anlamda bu toplantı büyük önem taşıyor.
Belki bu anlamda ilk toplantı olacak. Sektörler
arası işbirliği, otomotiv sanayimiz, Avrupa
Birliği’nin aldığı kararların ülkemizde yarattığı
uygulamaların ve bunların doğurduğu
sonuçların değerlendirilmesi yapılacak. 8+1 ile
yaşadığımız kriz, bu krizin çözümü ve buna
benzer krizler gündemde olacak.

Yurtdışına açılım 
Türk otobüsçüsünün yurtdışına açılması,

Belarus, Ukrayna ve Gürcistan gibi ülkelere
atıl otobüslerimizin transferini konuşmak
istiyoruz. “Ulaştırma sistemlerimizin,
ulaştırma politikalarımızın bütünlüğü,
birbirine entegre olması ve bu entegrasyon
içinde karayolu altyapısını yeniden
değerlendirilmesi” de toplantıda yer alacak
konular arasında. 

Terminaller 
Bu toplantı, cep terminalleri ve toplama

merkezlerinin ulusal bütünlük halinde
mevzuata yerleştirilmesi, otobüs
işletmeciliğinde elektronik bilet satışından,
toplama merkezine, servis düzenine kadar her
şeyin konuşulabileceği açık bir ortam olacak.  

Turizm taşımacılarının sorunları 
Turizm taşımacılığını İstanbul’da çok

ciddi sorunlar bekliyor. Artan kapasite ile
büyüyen taşıt parkı ihtiyacı gündeme gelecek.
Şu anda buna yönelik bir altyapı yok. Özellikle
Yenikapı’da inşası süren miting alanında
turizm taşımacılarına yönelik park alanının
oluşturulması talebimiz var, ancak bu da

yetmeyecek gibi gözüküyor. Orada şoförlerin
dinlenebilecekleri, belki duş alabilecekleri bir
mekanın yapılması lazım. Onun dışında
sürücü eğitim pistleri ve bu pistlerin
değerlendirilmesi sürücülerin lisansüstü
eğitimlerinin başlaması gibi birçok konu da
konuşulacaktır muhakkak. 

Anadolu Otogarı 
Anadolu Otogarı’nda yaşanan son pürüzü

de gündeme getireceğiz. Biz yazılı önerimizi
yaptık. Özellikle Büyükşehir Belediyesinin
büyük sorumluluğu var. Harem Otogarı
yerinden kalksın diye bir acele bir düzenleme
yapmak doğru değil. Harem Otogarı zaten
fonksiyonunu yitirdi, biz artık orayı
istemiyoruz. Sektörün yüzde 90’ı oraya girip
çıkmıyor. Yüzde 10 ihtiyaçlarını karşılarken,
yüzde 90’ın ihtiyaçlarını göz ardı edenler
sorumsuz davranıyorlar diye düşünüyorum,
onları sorumluluğa davet ediyorum. 

İstanbul-Ankara hızlı tren hattı 
Ankara-İstanbul hızlı tren hattı da

toplantıda gündeme gelecek. Bizim toplam
yolcumuzun yüzde 30’unu İstanbul-Ankara
hattı oluşturuyor. Sadece Ulusoy-Varan olarak
1.5 milyon yolcu taşıyoruz. Ankara-İstanbul
YHT hattı açıldığında biz başka alternatif
hatları deneyeceğiz veya başka politikalar
geliştireceğiz. Bu hatta trenden daha cazip
fiyatlar sunmak gerekebilecek. Anadolu yakası
sektör için ciddi bir potansiyel; orayı farklı bir
merkez olarak değerlendirip ilk kalkış noktası
olmasını düşüneceğiz. Sektör için ciddi bir
yolcu kaybı olacak. 2 bin otobüslük bir yolcu
kaybı olacak. Bu, aylık 2.5 milyon civarında
yolcu demek. Sektörün yeni arayışlara girmesi
artık bir zorunluluk. 

Kısa hatlarda rekabet artacak 
Otobüsçülük gerçek mecrasına çekilmek

durumunda kalacak. Artık uzun hat seferleri
bitecek, kısa hatlarda daha yoğun bir rekabet
olacak. Bu kaçınılmaz. Akıllı politikalar
uygulayıp sektör kaynaklarını tüketmek yerine
ortak hareket noktasını bulmamız gerekiyor. 

Ortak bilet satış 
Ortak bilet satış sistemini bir an önce

oluşturmamız şart. Ben bunların rıza ile
olmadığı zaman cebren olacağına
inanıyorum. Pazar bunu mecburen yaptıracak
ve bazı aktörler piyasadan çekilmek
durumunda kalacak. Sektör mensuplarımızın
oluşacak şartlara göre planlamalarını
yapması, günlük düşünmemesi gerekiyor. Bu,
sektörün geleceği için çok önemli.

Herkese iyi haftalar diliyorum. ■
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Mustafa
Yıldırım
TOF Tüm Otobüsçüler
Federasyonu 
Genel Başkanı

Yolcu taşımacıları
zümre toplantısı 

Pamukkale Turizm, yeni yıla hızlı
giriş yaparak sefer düzenlediği
ulaşım ağına iki önemli noktayı

daha ekledi. Trakya Bölgesi’ne bugüne
kadar sefer düzenlememiş olan
Pamukkale Turizm, “adım adım
Trakya” sloganıyla geleceğe yönelik
ipuçları da veriyor.

Pamukkale Turizm, son yıllarda
gerçekleştirdiği yatırımlarla büyümeyi
sürdürüyor. Ulaşım ağındaki noktaları
ve sefer sayısını her yıl arttıran
Pamukkale Turizm, araç ve teknoloji
yatırımlarını da beraberinde
sürdürüyor. Çalışanlarının güler yüzlü
davranışlarını önemseyen ve bu yönde
eğitim çalışmaları planlayan marka,
ikram çeşitliliği ve yolcuları şaşırtan
sunumlarıyla gözde seyahat firması
olmayı hak ediyor.

Ege ve Akdeniz Bölgeleri’nde
sektörel üstünlüğünü, geçtiğimiz
yıllarda Marmara Bölgesi’ne de taşıyan
Pamukkale Turizm, şimdi yeni yıl
hedefi olarak Trakya’yı belirledi. “Adım
adım Trakya” sloganıyla Kırklareli ve
Lüleburgaz’a yoğun sefer programıyla
başlangıç yapan firma, toplamda
karşılıklı yaklaşık 56 sefer
düzenleyecek. Bursa’yı Trakya’ya, her
gün en az 4 seferle bağlayacak olan
Pamukkale Turizm, başlangıç olarak

İzmir, Ankara, Denizli, Aydın ve
Balıkesir’e de keyifli yolculuk imkanı
sunacak.

Trakya seferleriyle ilgili açıklama
yapan Pamukkale Turizm Genel
Müdürü Mustafa Özdalgıç, yakın
dönemde Kırklareli-Lüleburgaz
güzergahı için çok fazla talep
aldıklarını, bu talebe karşılık
verebilmek üzere gerekli hazırlıkları
tamamlayıp, yeni yılla beraber seferleri
başlatmaya karar verdiklerini söyledi:
“Adım adım Trakya projemizin ilk adımı
olan Kırklareli ve Lüleburgaz’ın açılışını
yapıyoruz. Yeni seferlerimiz için
iddialıyız. Markamızın 52 yıllık
tecrübesini ve sahip olduğu müşteri
memnuniyeti odaklı hizmet anlayışını
Trakyalılara sunmak istiyoruz.
Pamukkale Turizm olarak yeni
güzergah belirlemedeki önceliğimiz,
bizimle aynı işletmecilik anlayışına
sahip olan ve bölgesinde marka olmuş
iş ortakları ile yeni projeler üretmektir.
Trakya projemiz için yıllarca bu bölgeye
başarı ile hizmet vermiş dürüst, ilkeli ve
işi otobüsçülük olan Nişikli Ailesi ile
yola çıkmanın haklı gururunu
yaşıyoruz. Şube ve tesis altyapımızla,
son teknolojiyle donatılmış
araçlarımızla ve eğitimli güler yüzlü
çalışanlarımızla ‘Trakya’ya biz geldik”

diyerek farkımızı hissettireceğiz.
Kırklareli ve Lüleburgaz şu an için
sadece başlangıç, buradan Tekirdağ’a,
Çorlu’ya, Edirne’ye, Uzunköprü’ye ve
Keşan’a en kısa sürede buluşmak üzere
selam gönderiyoruz. Bugün karşılıklı 56
seferle başlarken, bu seferlere yenilerini
en kısa sürede ekleyeceğiz. Yine zaman
kazandırmak adına Non-Stop seferlerle
İstanbul’a başlıyoruz. Pamukkale
Turizm markasını Trakya’nın her
köşesinde iz bırakacak hale getirmek
için çok çalışacağız. Pamukkale
Turizm’de güleryüzlü hizmet, kalite,
teknoloji, mutluluk ve her şeyden
önemlisi yolcuyu önemseyen hizmet
anlayışı ve değer var. Pamukkale ile
yolculuklara yeni bir soluk geliyor.
Bunun için Trakyalı hemşerilerimizin
de desteğini bekliyoruz.” ■

Pamukkale Trakya’da 

Rakamlarla Pamukkale 
10 milyonu aşkın yolcu taşıyor.

Son model otobüslerden oluşan 443
araçlık filosu bulunuyor. Kişisel
yolculuk keyfini maksimuma çıkaran
özel donanımlı Teknobüs ve
Pamukyol seferleri düzenleniyor.
Günde 517 noktaya sefer yapıyor.
Türkiye genelinde 460 iletişim
noktası bulunuyor

Törene Pamukkale Turizm Yönetim Kurulu Üyeleri Cafer Sadık Bababalım, Turan Bababalım, Mazlum Bababalım, Ahmet
Bababalım, Sadık Bababalım, Genel Müdür Mustafa Özdalğıç, Kurumsal İletişim ve Pazarlama Müdürü Mustafa Sönmezay, Bölge
Müdürleri ve Acente Yetkilileri ile Anadolu Ulaşım Genel Müdürü Mehmet Ali Akçin, Nişikli Turizm Yönetim Kurulu Başkanı
Nurettin Nişikli, Yönetim Kurulu Üyeleri Muhsin Nişikli, Muhittin Nişikli, Erdinç Nişikli ve Genel Müdür Tunahan Hilmi Yüce katıldı. 
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“Cari Açık” çok mu cari?

"Büyümeyi kalkınmaya çevirmek, temel
hak ve özgürlükleri geliştirmek, temel
ve mesleki eğitim kalitemizi

yükseltmek, katma değeri arttırmak 2023
hedeflerimizin gerçekleşmesi için temel
gereklerdir. ODTÜ’yü ( Ortadoğu Teknik
Üniversitesi ) birincilikle bitirmiş olan Kalkınma
Bakanım 10. Kalkınma Planında bunları
vurguluyor." Aralık 2013'de konuşmuşuz bu
noktayı, ikinci defa. 

Bugün, Ocak ayında,  TÜSİAD Başkanı,
"Türkiye hukuk devleti olamazsa paralel devleti
daha çok tartışırız... İşimiz çok..." diyor, kararlı
tavırla. 

* * *
İnsanlar, kabile reisinden bugün yönetim

kurulu olan devlet mekanizmasına ulaşmışlar.
Bazılarında kabile tutumları devam ediyor,
azalarak. Biz ne zaman hukuk devletine erişiriz
acaba, bakalım: Yönetim araştırmalarına katılan
çalışanlar, masaya yumruk vuran yöneticileri
takdir etmişler. Aynı çalışanlar kendi
yöneticilerinin demokratik ve katılımcı olmasını
istemişler. 

Nasıl yani?
Amirin ya da liderin tutumlarını

karşılaştırmışlar; Batı kültüründe güçlü özellikler
-yüzde 41- ve zayıf özellikler -yüzde 59-
önemsenirken, Doğu kültüründe güçlü özellikler
sadece -yüzde 24- zayıf özellikler ise -yüzde 76-
önemsenmiş. 

Biz hangi kültürdeyiz? 
Tutumumuzdan belli değil mi? "Her gün

tekdir, bir gün takdir." 
* * *

Siyasal yapıyı seçenler, iktidarlara getirenler
ekonomik yapılardır; dolayısıyla olanların ilk
sorumlusu ekonomik yapı. "Kaygı ile izliyoruz"
diyemezler. Ekonomiyi elinde tutan kurum ve
kuruluşlar ve hatta sonunda her bir vatandaş
doğrudan sorumlu. Neredeyse siyasetin masum
olduğunu söyleyeceğim, tutuyorum kendimi.

* * *
Kalkınmayı sağlayacağız. Büyümeyi

kalkınmaya çevireceğiz.
Gelişme olanaklarına erişimi iyileştirmek,

istihdama uyumlu eğitimi oluşturmak ekonomik
yapının görevi. 

Ekonomik iyileşme hukukun iyileşmesini de
zorunlu olarak getirecek.

Eğitimi ve hukuku geliştirerek kalkınmayı
yaygınlaştırırız. 

* * *
Yıllardır her yılın başında, gelen yılın zor

olacağını anlatılır: 2014 de zor olacakmış. 
475 milyar dolarlık dış finansın sadece 100

milyarı üretim yatırımlarına konmuş, 250 milyar
doları portföy -sıcak para- yatırımlarına girmiş,
kalanı da cari açık finansmanına harcanmış.
Yani yüzde 80'i karını taşıyıp gitmiş. Sürpriz yok.

Tamamı geçen yıllarda konuşulmuş,
beklenen, hatta satın alınmış konular:
Otomobilde ithalatı desteklese miydik? Yüzde
80 oranı mı düşük? Tüketici harcamalarını teşvik
mi etseydik, iç taleple büyüme ne kadar sürer?
Mali sektörü tamamen serbest mi bıraksaydık?
Üretimin üzerindeki finans yükleri az mı?
Üretimimiz, katma değerimiz, tasarım
kabiliyetimiz, kazancımız daha mı çabuk
artardı?

Birinin karı diğerinin zararı değil mi?
Ekonomi de bileşik kaplara göre çalışmıyor mu?

“Cari Açık” eğitimi ve hukuku düzeltene
kadar cari kalacak. ■

Manisa’da servisler J plakaya kavuştu
Manisa’da hizmet veren servis araçlarının ‘J’

plakaya geçmesi ve kooperatif çatısı
altında toplanması amacıyla Manisa

Belediyesi öncülüğünde yürütülen çalışmalar
tamamlandı. Yeni plakaları takılan servis
araçlarının tanıtımına Manisa Belediye Başkanı
Cengiz Ergün’de katıldı. Araçların tanıtımında
konuşan Şoförler Odası Başkanı Yusuf Enli,
hayallerinin gerçek olduğunu belirterek bu süreçte
kendilerine her türlü desteği veren Manisa Belediye
Başkanı Cengiz Ergün’e teşekkür etti. Manisa’da bir
devrimi gerçekleştirmenin mutluluğunu
yaşadıklarını ifade eden Başkan Ergün ise Ocak ayı
sonuna kadar Manisa’da bin 68 aracın ‘J’ plakaya
geçeceğini ve servis hizmetlerinin daha iyi şartlarda
yapılacağının altını çizdi.   

Manisa Belediye Başkanı Cengiz Ergün, kentte
35 yıldır kanayan yara haline gelen bir sorunu
çözerek bir devrimi gerçekleştirdiklerini belirterek,
“Bu projenin hayata geçmesinin mutluluğunu
yaşıyoruz. Kentimiz için hayırlı bir hizmete imza
attığımızı düşünüyorum.  Manisa’da hizmet veren
servis araçları ‘J’ plaka adı altında, bir çatı altında
toplandı. Bu projenin sonuçlanmasında emeği
geçenleri kutluyorum. Yılsonuna kadar bin 68 araç
‘J’ plakaya geçecek” diye konuştu.  

Manisa Servis ve Turizm Karayolu Yolcu Taşıma
Kooperatifi Başkanı Güven Aygarer de Başkan
Ergün’ün her konuda kendilerine destek verdiğini
ve yanlarında olduğunu ifade ederek kendisine
teşekkür etti. ■

Manisa Belediye Başkanı Cengiz Ergün J plakaya geçen servis araçlarını inceledi.

Manisa Servis ve Turizm Karayolu Yolcu Taşıma Kooperatifi binasını hizmete açtı.  

Servisçilerin engelli donanım
talebi Mecliste kabul edildi
İSAROD, engelli

donanımı ile ilgili bütün

taleplerinin TBMM Plan

Bütçe Komisyonunda

kabul edildiğini ‘hayırlı

olsun’ dilekleriyle

açıkladı.

İSAROD tarafından
yapılan açıklamada;
Kabul edilen tasarıya

göre; “07-07-2018 tarihine
kadar, servis taşımacılığı
yapan gerçek ve tüzel kişiler,
engelli personel veya
öğrenciye talep halinde
erişilebilir taşıma hizmetini
sağlamakla yükümlüdürler.
Bu fıkranın yürürlüğe girdiği
tarihi takip eden altı aylık
süreden sonra üretilen
sürücü koltuğu hariç dokuz
veya daha fazla oturma yeri
olan araçlardan erişilebilir
olmayanlara şehiriçi ve
şehirlerarası yolcu taşıma
hizmeti için yetki belgesi,
izin veya ruhsat verilmez.

Örneğin A okulunda hiç
engelli yoksa ve Kiralama
Komisyonu tarafından bir
talep yoksa, Engelli
Donanımlı araç

bulundurulmayacaktır. Aynı
şekilde personel
taşımacılığında da taşıması
yapılan kurum tarafından
talep edilmesi halinde
Engelli Donanımlı Araç
bulundurulacaktır. Bu
fıkranın yürürlüğe girdiği
tarihten 6 ay sonra üretilen
sürücü koltuğu hariç dokuz
ve daha fazla oturma yeri
olan araçlar Engelli
Donanımına sahip değilse
şehiriçi taşımacılık
yapamayacaklar. Odamız
Engelli mücadelesinde
ihtiyaç halinde araç
bulundurulması tezini
savunmuş ve bunu yetkili
bütün makamlara
anlatmıştı. Bu tezimiz aynen
kabul edildi. Engelli
Donanımını koyması
gerekenler üretici firmalardır
demiştik. Bu da aynen kabul
edilmiştir.

TBMM Plan Bütçe
Komisyonunda kabul edilen
bu Kanun değişikliği Meclis
Genel Kurulunda kabul
edildikten sonra yürürlüğe
girecektir. Esnafımıza hayırlı
olsun.” sözleri yer aldı. ■

İDO’nun “Engelsiz

Denizler” için

yürüttüğü

çalışmalara İşitme

Engelliler

Federasyonu’ndan

ödül  

“Engelsiz
Denizler”
sloganıyla

personeline işaret dili
eğitimleri veren ve
terminallerinde
yeniliklere giden İDO,
İşitme Engelliler
Federasyonu’nun (İEF)
“İşitme Engelliler İçin
Türkiye’nin İlkleri
Töreni”nde ödül
kazandı.

İşitme engelli
yolcularına daha iyi
hizmet verebilmek
amacıyla, bilhassa
yolcularla doğrudan
temas halinde olan
personelinin işaret dili
eğitimleri almasını
sağlayan, ayrıca
terminallerinde engelli
yolcuların rahatlıkla
terminale
ulaşabilecekleri
yenilenmeler yapan
İDO, “Engelsiz
Denizler” sloganıyla
yürüttüğü bu çalışmalar
çerçevesinde, İşitme
Engelliler Federasyonu
(İEF) tarafından
ödüllendirildi. Ödülü,
İDO adına İnsan
Kaynakları ve Yönetim
Sistemleri
Koordinatörü Murat
Orhan aldı. 

Engelli Dostu Liman 

Federasyon’un bu
yıl ikincisini
düzenlediği “İşitme
Engelliler İçin
Türkiye’nin İlkleri Ödül
Töreni”nde ödüle
uzanan İDO,
personeline verdiği
işaret dili eğitimlerin
yanı sıra, gemi ve
iskelelerinde
gerçekleştirdiği
yenilenmelerde de
engelli
vatandaşlarımızın
hayatını ve
seyahatlerini
kolaylaştıracak adımlar
atıyor. 

“Engelli Dostu
Liman” projesi
kapsamında İDO’nun
Yenikapı Terminali’nde
engelli yolcuların
rahatlıkla terminale
ulaşabilecekleri mimari
yönlendirmelerle
ekipmanların
kurulumu da geçtiğimiz
günlerde sağlandı. 

İDO ayrıca, görme
engelli vatandaşlarımızı
düşünerek, tarifelerini
Braille alfabesinde de
hazırlatıyor. 

İDO, “Engelsiz
Denizler” sloganıyla
yürüttüğü bu faaliyetler
kapsamında, hem
personelinin işaret dili
öğrenmesi amaçlı
eğitimleri hem de
terminallerindeki
yenilenme
çalışmalarını devam
ettirecek. ■

İDO’dan “Engelsiz Denizler”

Yeni projesi için personel eğitimlerine devam

ediyor, terminallerini yeniliyor…

İşitme Engelliler Federasyonu
(İEF), İDO’yu “Engelsiz Denizler”
projesini ödüllendirdi. Ödülü
İDO İnsan Kaynakları ve
Yönetim Sistemleri
Koordinatörü Murat Orhan aldı.

Tarifelerini Braille alfabesinde

hazırlanıyor.

Uzun yıllardır yol
güvenliği üzerine
çalışmalar yapan

Michelin’in Türkiye’deki
trafik kazalarının
önlenmesine katkıda
bulunmak üzere
İSAROD işbirliğiyle
hayata geçirdiği “İyi
Dersler Şoför Amca”
sosyal sorumluluk
projesi kapsamında,
2013 yılı boyunca
toplam 1400 şoför
eğitim gördü. 

Servis şoförlerinin
güvenli sürüş

konusunda
bilinçlendirildiği
projenin Yrd. Doç. Dr.
Nevin Kılıç, Psikolog
Nuray Uluğ Gültekin
danışmanlığında
gerçekleştirilen
eğitimlerinde, “Trafik
güvenliği” modülünde;
şoförlerin trafik
güvenliği kavramı ile
tanışmaları, güvenliği
etkileyen insan
davranışları hakkında
bilgi edinmeleri ve
sonuçlarının farkında
olmaları hedeflendi.  ■

2013 yılında 1400 servis şoförü eğitim gördü

Malatya Büyükşehir
Belediyesi’nin ulaşım şirketi
MOTAŞ yetkilileri Temsa’nın

Adana fabrikasını ziyaret ederek,
üretim süreci ve ürünler hakkında bilgi
aldılar.

Kentiçine yönelik ürünleri ile
büyük beğeni toplayan Temsa’nın
Malatya’dan ziyaretçileri vardı.
MOTAŞ Genel Müdürü Hasan Alıcı,
beraberindeki heyetle Temsa’nın
Adana fabrikasında incelemelerde
bulundu. 

Üretim tesisleri gezdirildi

MOTAŞ heyetine ziyarette Temsa
Pazarlama ve Satış Direktörü Murat
Anıl, Kamu Satış Yöneticisi Mahir
Akkuş eşlik etti. Dizel ve CNG’li Avenue
ile MD9LE aracı inceleyen MOTAŞ
heyetine gövde birleştirme, boyahane
öncesi temizlik, boyahane, mekanik
montaj, elektrik tesisat montajı, trim
montaj, kapı kapak ve cam montaj
üretim bölümleri gezdirilerek
bilgilendirmelerde bulunuldu. 

Malatya önemli 

Temsa Pazarlama ve Satış
Direktörü Murat Anıl, MOTAŞ heyetine
ev sahipliği yapmaktan mutluluk
duyduklarını ifade ederek, “Bu
ziyaretin bizler açısından önemli bir
ayrıcalığı da var. Malatya Büyükşehir
Belediyesi Avenue aracımızı filosuna
ilk katan kurum olması açısından da
bizim için büyük önem taşıyor. İlk
teslimatımız 9 adetlik bir parti şeklinde
olmuştu. Daha sonra ise Avenue

aracımızdan duyulan memnuniyet ile
bu sayı giderek arttı ve şu an MOTAŞ’ın
filosunda 25 Avenue aracımız hizmet
veriyor. Malatya ulaşımına
ürünlerimizle katkı sağlamaktan
mutluyuz. Belediye Başkanımız Sayın
Ahmet Çakır’ın ve MOTAŞ
yetkililerinin bizlere verdiği destek ve
duydukları güven için de teşekkür
ediyoruz. İşbirliğimizin gelişen ve
büyüyen Malatya’nın ihtiyaçları
doğrultusunda artacağına inanıyoruz”
dedi. 

Toplu taşımada hareketlilik 

Türkiye’nin çeşitli illerinin kentiçi
ulaşımında 850 dolayında Temsa
markalı ürünün hizmet verdiğini
belirten Murat Anıl, “Avenue ilk olarak
dizel ile yola çıktı. Bugün CNG’li ve
körüklü Avenue ile pazarda yer
alıyoruz. Yerel seçimlerin ardından
belediyelerin özellikle de yeni
büyükşehir statüsüne geçen illerimizin
ulaşım yatırımlarına başlayacaklarına
inanıyoruz. İliçi ulaşım
sorumluluğunun belediyeye geçmesi

ile bu illerde büyük dönüşümler
olacaktır. 2013 yılında kentiçi toplu
taşıma araçları pazarı açısından rekor
bir yıl oldu. Biz de Avenue araçlarımızı
farklı illerle tanıştırdık. Bu yıla yönelik
beklentilerimiz de olumlu” diye
konuştu. 

Temsa’dan memnunuz

MOTAŞ Genel Müdürü Hasan
Alıcı, toplu ulaşımda önemli bir
dönüşüme imza attıklarını belirterek,
“Filomuzda yenileme çalışmalarında
61 adetlik bir otobüs yatırımı
gerçekleştirdik. Bu yenileme de ilk
adımı Temsa ile attık. Temsa
ürünlerinin işletme avantajlarından
bizler, konforundan da
vatandaşlarımız memnun. Temsa
fabrikasını ziyaret ederek kaliteli
üretim sürecini görme fırsatı elde ettik.
Yerli bir markanın Avrupa’nın da çok
üzerinde bir kalite seviyesi ile üretim
yapması bizleri gururlandırıyor.
Malatya ulaşımında değişime yönelik
çalışmalarımız önümüzdeki dönemde
de devam edecek” dedi. ■

Malatya Belediyesi’nden
Temsa’ya ziyaret 
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300’ü aştı” diye konuştu.    

Treylerde iki yeni ürün
2013 yılında treyler alanında da

yenilikleri olduğunu belirten Akgül,
“Geçtiğimiz yıl treylerde iki yeni
ürünü pazara sunduk. Mega Iceliner
ve Maxi Kesit Tanker’i ürün gamımıza
ekleyerek treyler alanında da
yeniliklere imza atmayı sürdürdük.
2013 yılında aynı zamanda TSE’den
Eliptik Tanker Treyler ve Kamyonüstü
Tanker uygulamalarında Tasarım
Onay Sertifikası alan ilk firma olduk.
Otokar olarak 1963'ten bu yana kendi
teknolojilerimiz, tasarım ve
uygulamalarımızla müşterilerimizin
ihtiyaçlarına uygun özel çözümler
sunuyoruz. Tehlikeli madde
taşımacılığı alanında tanker, semi-
treyler ve kamyon üstü
uygulamalarımızla sektöre hizmet
veriyoruz. Bugün Otokar,
tankerlerinde ADR sertifikası
bulunduran en deneyimli şirket”
dedi. 

Liderliğimizi koruyacağız
2014 yılına ilişkin hedeflerini

açıklayan Akgül sözlerine şöyle
devam etti: “2014 yılında dört senedir
koruduğumuz liderliğimizi
sürdürmeyi hedefliyoruz. Yerel
seçimler olmasına rağmen toplu
taşımada değişimin, dönüşümün
devam edeceğine inanıyoruz.

Üreticiyi rahatsız edecek kadar bir
etkilenme olacağını düşünmüyorum.
Treyler alanında tehlikeli madde ve
frigorifik araçlarda öncü ve uzman
konumumuzu sürdürmeyi
amaçladığımız 2014 yılında aynı
zamanda kamyonda da pazar
payımızı artırmak istiyoruz. Tüm
sektör verilerine baktığımızda
2014’ün zor bir yıl olacağını
görüyoruz. Fakat biz 2014 için yeni
kendimizi zorlayacak hedefler
koyduk. Amacımız bu hedefleri
yakalayarak ticari araçtaki iddiamızı
sürdürmek.” ■

Bilindiği üzere taksitli satışlara bazı kısıtlamalar
getirildi. Cep telefonu satışları da
taksitlendirmeye kısıtlama getirilen konular

arasında. Bunun üzerine, konu ile ilgili bir kişi
“Bunun satışını düşüreceğini, istihdam sağlayan bu
tür satış yerlerinden bazılarının kapanacağını ve
bazı insanların işsiz kalacağını” belirterek bu
alandaki kısıtlamanın kaldırılmasını istemiş. Bu
konuyu, biraz genelleştirip otobüsçüleri de katarak
değerlendirmeye çalışalım.

Haklı gözüken talepler
Ekonomik faaliyetlerin hemen hemen tümünün

katma değer ve istihdam yaratma, devlete vergi
geliri sağlama gibi olumlu özellikleri vardır.
Şüphesiz ki bunlar iyi şeylerdir. Öyleyse, bunlara
işlerini zorlaştırıcı kural getirilmemeli mi? Eğer bu
anlayış doğru olsaydı, hiçbir ekonomik faaliyetten
vergi alınmaması, SGK primi kesilmemesi, hiçbir
denetim ve ceza uygulanmaması, hatta bunların
kayıt altına dahi alınmaması gerekirdi. Bu durumda,
bunlara nasıl “iyi” denebilir ki! Aslında işi biraz
abartırsanız, “Ben vergi vermiyor muyum, ben
askerlik yapmıyor muyum” gibi iddialarla da tüm
insanların düzenlemelerden, kurallardan,
sorumluluklardan kurtulma talepleri vardır ve bu,
haklı(!) taleplerinin karşılanmasını beklerler.

Haklı olmak zor
Bu türden tüm talepler karşılandığında devlet

işlerini yürütmek mümkün olmazdı. Öyleyse
ekonomik faaliyetlerin yukarıda belirtilen iyi
özellikleri, onların düzenlenmesi, sorumluluk altına
alınması gerekliliğini ortadan kaldırmaz. Ben, cep
telefonu satışlarına taksit kısıtlaması getirilmesinin
doğruluğunu veya yanlışlığını tartışmıyorum. Benim
işim de değil. Ama bu kısıtlamalara karşı çıkanların
istihdam yaratma, işyerinin kapanması gibi tatmin
edici olmayan sıradan açıklamalardan öte
kendilerini savunmalarını beklerim. Aksi halde
kimse onları dinlemeyecek ve dinlememekle de
haklı olacaktır. 

Cep telefonunda durum
Zaman zaman insanlara istihdam ve gelir

sağlayan bazı işlerin yasaklandığını, bazı malların
maliyet ve fiyatlarını yükselten aracılık
faaliyetlerinin kaldırıldığını görürsünüz. Bunun
sonunda da epey bir insan işini kaybeder, ama
kimse de buna fazla üzülmez. Hatta yapılan
iyileştirmeyi alkışlar. Bir de şunu düşünelim:
Taksitlendirme kısıtlaması sonrasında satışların
düşmesi, bazı yerlerin kapanması toplumsal
düzenimizi bozuyor mu? Bence hayır. Bunun
sonucunda kimse de telefonsuz falan kalmaz.
Sadece ekonomik gücü fazla olmayan, işi için de
bunlara ihtiyaç duymayan insanlar son model
telefon alamayabilirler, o kadar. Ben iddia ediyorum
ki önümüzdeki iki yıl boyunca insanların yüzde 95’i
yeni bir telefon almasa bir sorun veya kayıp
yaşanmaz. 

Meslekten memnuniyetsizlik…
Otobüsçüler dahil bazı meslek mensupları da

sık sık istihdam, katma değer, vergi gibi konular yanı
sıra herkese “kamu hizmeti”(!) niteliğinde ulaşım
hizmeti sunduklarını söylerler. Önemlerini anlatmak
için de işlerini yapmadıkları gün, yani direniş yapıp
hizmeti durdurduklarında toplumun çok zorda
kalacaklarını belirtirler. 

Önce şunu belirtelim ki mesleğinden memnun
olmayan bir kimsenin, toplumun zarar göreceğini
dahi düşünmeden bu işi bırakması bir haktır. İsteyen
taşımacı da işini bırakabilir. Şu bilinsin ki; hiçbir
sorun da doğmaz. Yerlerini biri doldurur. Toplu
halde işi bırakmaya gelince…

Üretim çeşitlerinde durum…
Üretimleri mal ve hizmet diye ayırmak

mümkün. Malları da dayanıklı dayanıksız diye
ayırabiliriz. Dayanıklı malların uzun bir süre dahi
hiç üretilmemesi, hatta satılmaması katlanılamaz
büyük bir sıkıntı yaratmaz. Örneğin, iki yıl otobüs
üretilmese, ithal edilmese, hatta satılmasa
katlanılmaz bir durum doğmaz. Dayanıksız
mallarda bir süre idare edilebilse de, bir süre sonra
sıkıntı başlayabilir. Hizmetlerdeyse depolama
imkanı hiç yoktur. Üretilmedikleri anda ihtiyaçlar
karşılanmamaya, eksiklik hissedilmeye başlanır. Bu
durumda dayanıksız mallar ile hizmetlerin üretim
ve/veya satışını yapmama yoluyla toplumu zora
sokarak hak elde etmenin mümkün veya hukuki
olup olmadığı tartışması başlar. Bunu haklı görenler
dayanıklı tüketim mallarının üreticilerine haksızlık
yapmış olmazlar mı? Gerçi, üretim yerine ithalat,
yapılmayan işin yerine yapılan benzerini (ikamesini)
kullanma seçenekleri vardır. Otobüsçüler topluca
hizmet sunmadıklarında tren, vapur, uçak, özel
otomobil kullanımıyla sıkıntı kısmen aşılabilir. Hatta
direniş tarifeli otobüsçülerle sınırlıysa tarifesizlerin
kullanımı halinde tüm ihtiyaçlar karşılanabilir. Bu
yüzden kimse bu yöntemlere özenmemeli,
lüzumsuz ve haksız güç gösterilerine kalkmamalı,
böyle tehditlerde bulunmamalıdır. Bunun yerine
kendi önemlerini iyi anlatmaya çalışmalıdırlar.
Anlattıkları şeyler de tehdit gücünün ötesinde olsa
bile vergi verme, istihdam yaratma, askerlik yapma
ve kamu hizmeti sunma gibi inandırıcılığı az sıradan
düşünceler olmamalıdır. 

Toplu taşıma önemlidir
Ben, öteden beri otobüsçülerin toplu taşıma

yapma özelliklerini çok önemserim. Bunun yeri
diğer modlarla tüm olarak doldurulamaz. Bu
yüzden otobüsle toplu taşımacılığa ihtiyaç
sürecektir. Bu özellikleri nedeniyle de desteği hak
etmeye devam edeceklerdir. Üstelik diğer modların
toplu taşıma sistemlerine hatta bunların toplu
olmayan taşımalarına dahi getirilen desteklerin daha
azıyla olsa dahi kentiçi ve kentdışı karayolu toplu
taşımacılarına da verilmesi adaletin gereğidir. ■

zeki.donmez@tasimadunyasi.com

Dr. Zeki
Dönmez

Basit haklılıklar
yetmez!
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Otokar, 2012’de 3600 olan ticari araç
üretimini yüzde 38 artırarak 5054
adede çıkardı. İç pazar satış adedini
de yüzde 22 artıran Otokar’ın satış
rakamı 4600 adede ulaştı. Otokar
ihracatını da yüzde 22 artırmayı
başardı. Genel Müdür Yardımcısı
Basri Akgül, 2014’te liderliği
korumayı hedeflediklerini ve bu yıl
içinde körüklü otobüsü
tanıtacaklarını kaydetti. 

15 Ocak Çarşamba günü düzenlenen yıl
değerlendirme toplantısına Otokar
Genel Müdür Yardımcısı Basri Akgül, İç

Pazar Satış Müdürü Murat Tokatlı ve
Pazarlama Müdürü Tarkan Burak katıldı.
2013’ü değerlendiren Basri Akgül, “2013’te
ağır ticari araç pazarı değişmedi ve pazar 40
bin adet düzeyinde gerçekleşti. Otomotiv
Sanayi Derneği’nin yayınladığı verilere göre
otobüs pazarı özellikle kentiçi yolcu
taşımacılığı talebindeki olumlu gelişmeler
nedeni ile yüzde 67 gibi önemli oranda arttı
ve 4.027 adet oldu. 

2013’te midibüs pazarı yüzde 28
artarak 3959 adet oldu. 

Kamyon pazarı yüzde 8 oranında
azalarak 32 bin adet düzeyine geriledi. 50’nci
yılımızı kutladığımız 2013’te en çok tercih
edilen otobüs markası olmayı başardık. 2013
yılında üretimimizi yüzde 38, iç pazar satış
adetlerimizi yüzde 22 artırdık ve 4600 adet
araç sattık. Üretim ve satış adetlerimizi
pazarın çok iyi olduğu 2011 yılının da üzerine
çıkardık” dedi. 

İç ve ihracat pazarları 
Akgül, “Küçük otobüs, 2013 yılında

otobüs satışlarımızın yüzde 70’ini oluşturdu.
Yüzde 45 artışın yaşandığı 2013’te satılan her
5 küçük otobüsten 3’ü Otokar oldu. 9-12
metre otobüs satışlarımızda ise önceki yıla
göre yüzde 113 artış oldu. Şehiriçi toplu
taşımada satılan her 2 otobüsten 1’i Otokar
oldu. 2013’te ihracatımızı da yüzde 22
artırdık. Avrupa başta olmak üzere 30’dan
fazla ülkeye otobüs ihracatımız devam
ediyor. Avrupa’da olmadığımız ülkeler var.
Kuzey Afrika ve Türki Cumhuriyetleri
pazarlarında özellikle Tempo aracımıza
yönelik çalışmalar yapacağız. Çok ciddi bir
ihracat ekibimiz var. Yeni pazarlar bu yıl
içinde mutlaka olacak” dedi.

İETT’ye 900 araç 
Akgül, “2013 yılında şehiriçi toplu

taşımacılıkta çok önemli ihaleler alarak,
üretim adetlerimizi artırdık. İETT ihaleleri
tabii ki bizim için çok önemliydi, toplamda
900 adet sipariş aldık ve 2013 yılı sonu
itibariyle tüm araçları teslim ettik. İETT’nin
İkitelli, Anadolu, Yunus ve Ayazağa
garajlarındaki tesislerimizi hizmete aldık.
İETT’de yüzde 99,6 verimle neredeyse
arızasız, araç işletiyoruz. Gaziantep toplu
taşımasının dönüşümüne 487 adet otobüs ile
katkıda bulunduk. İzmir, Tekirdağ,
Kastamonu, Gümüşhane, İzmit gibi illerde
önemli siparişler aldık. Küçük otobüste yeni
oyuncumuz Tempo ile Sultan’ın yanına yeni
bir araç eklemiş olduk. 5 ayda 350 adet
Tempo sattık. İlk 5 aylık satışı da bize keyif
verdi. Tempo’nun Euro 3 motorunu da
yapıyoruz. İlk ihracatımızı da 40 adet ile
Azerbaycan’a yaptık” dedi. 

İstanbul’a 9-10 metrelik araçlar 
Kentiçi ulaşımın içinde her segment

aracın yer alması gerektiğine inandıklarını
belirten Akgül, “Transist Fuarı’nda İstanbul
Büyükşehir Belediyesi Genel Sekreter
Yardımcısı Muzaffer Hacımustafaoğlu, 2014
yılı bütçesine 9-10 metrelik otobüs alımını
koyduklarını açıkladı. Doğru olan budur”
diye konuştu. 

Körüklü otobüs bu yıl 
Basri Akgül, “Otobüs tarafından tek

yapmadığımız ürün körüklü otobüs. Körüklü
otobüsün tanıtımını en geç yılsonuna doğru
yapmış oluruz. İlk prototipleri yapıldı. 6
metreden 18 metreye kadar her yerde
aracımız olacak” dedi. 

Electra’da sıra iç pazarda 
Bir yıl önce elektrikli otobüs Electra’yı

tanıttıklarını ve bu otobüsün İETT’de 6 ay
sorunsuz şekilde test edildiğini vurgulayan
Akgül, “Electra’nın ihracatını yaptık.
Electra’nın testleri değişik illerde devam
edecek.  Ürünümüz raf ürünü değil. 2 yıldır
Fransa’da kullanılıyor. Biz tanıtıma devam
edeceğiz. İsteyen belediyelere satışını
yaparız. 2014 yılında İstanbul Büyükşehir
Belediyesi’nin elektrikli otobüs alımı
olacağına inanıyorum” diye konuştu. 

Atlas ile 300’ü aştık
Ticari araçta Türkiye’nin en iddialı

markası konumunda olduklarını belirten
Akgül, “2013 yılında bizim için çok önemli
olan yepyeni bir segmente adım attık. Otokar
Atlas ile hafif kamyon segmentine çok iddialı
bir giriş yaptık. Atlas, beklentilerimiz
doğrultusunda yük taşıma kapasitesi ve
ekonomisi ile hafif kamyon pazarına hareket
getirdi. Modüler yapısı ile Otokar Atlas farklı
üstyapılarla değişik kullanımlara uygun
birçok görev için hazırlandı. Pazara
sunulmasının hemen ardından kullanıcılar
tarafından çok olumlu geri dönüşler alan
Atlas ile ilk yılımızda Çevre Bakanlığı’ndan
158 adet sipariş aldık. Toplamda satışımız

Doruk’ta azimliyiz
Doruk, bazı önyargılar nedeniyle

Türkiye’ye istediği yere hale gelemedi.
Ama turizmde bunu kırdık. Olmadığımız
turizm operatörü yok. Antalyalı turizm
taşımacıları bu aracın doğru olduğunu
gördüler. İstanbul turizm taşımacılarını
henüz ikna edemedik. İstanbul’un
değişik ihtiyaçları olduğunu ifade
ediyorlar. Gemi transferinden büyük
araca ihtiyaç duyduklarını, sonra o
aracın tura gittiğini söylüyorlar. Biz
çalışacağız pes etmedik.
Şehirlerarasında peron otobüsü algısını
kırmak mümkün olmuyor. Doruk’ta
azimliyiz, şu an yollarda 1000’i aşkın
Doruk hizmette.

Karamsar değiliz
Zaman zaman ortamın gerilip

sakinleşmesiyle son dönemde program,
bütçe falan değiştirdik. Her şey yerli
yerine oturur. İnsanları taşımak
zorundayız. Geçen yıldan farklı bir Ocak
yaşamıyoruz. Biz Ocak ayının tamamını
sattık. Şubat ayının büyük bölümünü
satmış durumdayız. Bize yansıyan bir
olumsuzluk yok. Her şeyin yoluna
gireceğine inanıyoruz. Biz geleceğe
yönelik karamsar değiliz. Kurların
yükselmesi maliyetlerimize etkisi oldu.
Biz 1 Ocak itibariyle kur artışını bir
miktar fiyatlarımıza yansıttık. Kurların
bu seviyede kalmayacağını ve
gevşeyeceğini düşünüyoruz.  

KENT U
Comvex Fuarı’nda tanıttığımız 12

metrede yeni bir aracımız var. Kent U
aracımızı Avrupa’da 3 yıldır satıyoruz.
Ankara’da birkaç kamu kuruluşuna
sattık. Bu aracımızı özellikle yeni
büyükşehir olan belediyelere
tanıtacağız. 2014 yılında Kent U için
daha yoğun bir pazarlama faaliyeti
yapacağız.

Otokar, 4. kez en çok
tercih edilen otobüs 

2013’ten üretim, ihracat ve satış adetleri ile memnun.

Basri
Akgül

5_Layout 1  1/17/14  7:58 PM  Page 1



İntermodal taşıma, tahliye,
istifleme, depolama ve ara
taşıma hizmeti sunan Etis
Lojistik, 2014’ü yatırım yılı ilan etti.

E
tis Lojistik Genel Müdürü Erdal
Kılıç, hedeflenen iş planı, yeni
müşteri potansiyeli ve stratejik

hedefler doğrultusunda 2014 yılında
175 milyon TL ciroya ulaşmayı
hedeflediklerini açıkladı. Belirlenen
ciro kapsamında da 2 milyon ton yük
taşımayı planladıklarını bildiren Kılıç,
yurtiçi parsiyel taşımacılık hizmetleri
ve depoculuk konusunda farklı
yatırımlarla büyümeye devam

edeceklerini söyledi. Güçlü oldukları
alanlarda yatırımlarına devam
edeceklerini kaydeden Kılıç, özellikle
liman, tahliye sistemleri, depolama ve
ara nakliye işlerine ağırlık vererek
madencilik ve endüstriyel yükler

konusundaki uzmanlıklarını
geliştireceklerini ifade etti. 

Türkiye’de ekonominin bel kemiği
olan KOBİ’lerin rekabetçiliğini
artırmak ve lojistik maliyetlerini
optimize etmek için yeni bir iş

modelini başlatacaklarını da duyuran
Erdal Kılıç, sunulacak olan yeni
hizmetin toplama, dağıtma ve transfer
olarak üç fonksiyondan oluşacak yeni
bir iş lojistik modeli olduğunu
kaydetti. ■
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NBG Yalçın Trans 2014 yılına
en hızlı şekilde başlayan
lojistik firması oldu. Geçtiğimiz
hafta 20 Tırsan treyler teslim
alan şirket, 20 Actros yatırımı
daha yaptı.

H
as Otomotiv’in Hadımköy
lokasyonunda 14 Ocak Salı
günü düzenlenen törene,

NBG Yalçın Trans Yönetim Kurulu
Başkanı Nurettin Yalçın, Genel
Müdür Başak İşçi, Operasyon
Müdürü Yağız Özkazbek, Has
Otomotiv Genel Müdürü Cem Aşık,
Kamyon Satış Müdürü Onur Güldik
katıldı. 

2003 yılında kurdukları şirketleri
ile emin adımlarla ilerlediklerini
belirten NBG Yalçın Trans Yönetim
Kurulu Başkanı Nurettin Yalçın,
“Merkezimiz
İstanbul.
Gürcistan
Azerbaycan,
Ermenistan
Rusya,
Kazakistan
ülkelerine hem
parsiyel hem
kargo, hem ihracat işlemleri
yapıyoruz. Hedefimizde Avrupa’ya
taşımacılık yapmak var.  Avrupa
ayağı Almanya odaklı ama yine
transit olarak Almanya, Gürcistan,
Azerbaycan Kafkas ülkelerine transit
olarak taşıma yapmak. Niyetimiz bu
yıl itibariyle oraya da adım atmak”
dedi. 

2013’te yüzde 25 artış 
2013 yılı taşımalarında yüzde 25

artış elde ettiklerini bu artışla birlikte
yeni yatırımların gündeme geldiğini
vurgulayan Nurettin Yalçın,
“Taşımada elde ettiğimiz büyüme,
yeni yatırımlar konusunda bizi
ileriye adım atmamız gerektirdiğini
düşündürdü. Böylece yeni yatırım
projelerini gündeme aldık.
Mercedes, herkesçe de malum, bir
dünya markası; bu bizim
tercihimizde en önemli etken oldu.
Takasa 6 araç verdik. Finansman
desteği oldu. Ortalama yüzde 20
peşinle takası da sigortayı da
kapsayan bir proje oldu. Bu
yatırımla beraber Mercedes sayısı 25
adedi buldu. Yakıt konusunda
Mercedes araçların daha iyi
olduğunu da gördük. Bundan sonra
da işbirliğimizin artarak devam
edeceğini düşünüyoruz” dedi. 

2014’ten umutluyum
Nurettin Yalçın, 2014 yılından

umutlu olduklarını da ifade etti:
“Uluslararası taşımanın büyümesini
devam ettireceğine inanıyoruz.
Bunda en önemli etken girişimcilere
ve üreticilere olan güvenimiz.
Markalarımız dünyada belli bir
noktaya geldi. Bizim çalıştığımız
bölgede ürünlere yönelik talebin
devam edeceğini öngörüyoruz.” 

Devletin desteğini bekliyoruz
Taşıma yaptıkları bölge

açısından karşılaştıkları sorunlar
açısından en önemli noktanın,
yalnız kalmaları olduğunu belirten
Yalçın, “Devletimizin yurt dışında
vatandaşının yanında olduğunu
göremiyoruz. İş adamlarımız orada
tamamen kendi başına bir mücadele
veriyor. Elçilikler olsun, farklı
kurumlar olsun ne taşımacıya, ne iş
adamına yol rehberliği yapabiliyor,
ne de destekçi olabiliyor. Biz
ülkemizin büyümesine, gelişimine
katkı yaparken devletimizden de
daha fazla destek bekliyoruz” diye
konuştu.

Yeni yatırımlar 2016’da 

Filolarında 45 çekici ve 46 treyler
bulunduğuna dikkat çeken Nurettin
Yalçın, yeni yatırımları 2016 yılı
içinde yapmayı planladıklarını
söyledi: “Şu anki yatırımlarımızı
mevcut potansiyelimize göre
ayarladık. Kendi özmalımız şu an bu
bölgede iyi bir firma olduğumuzu
düşünüyorum. Dolayısıyla şu anki
alımımız için mevcut bir
potansiyelimiz var. Yeni yatırımı
2016’da gündeme almayı
planlıyoruz.”

Bir endişemiz yok 
Genel Müdür

Başak İşçi,
hedeflerinin bölgenin
önde gelen firmaları
arasında yer almak
olduğunu belirterek, “Mevcut
potansiyelimiz ve sirkülasyonumuza
göre özmalımızla bu hizmeti
sağlayacağız. Araçlarımızı
çalıştırabilir miyiz, Türkiye’nin
ekonomik durumu ne olacak
yönünde bir sıkıntımız, endişemiz
yok” dedi.

Operasyon Müdürü Yağız
Özkazbek, araçları daha nasıl efektif
kullanabilecekleri ve filonun

büyümesine nasıl katkı
sağlayacaklarının çalışmasını
yaptıklarını belirterek, “Verimlilikte
öncelikle müşterilerimizle iyi ilişkiler
kurmaya gayret ediyoruz. Onlara da
son model araçlarla iyi teknolojilerle
hizmet verebilirsek, kaliteyi
artırabilirsek, hareket alanımızı
genişletmiş oluyoruz. Daha iyi
hizmet verdiğimizde elimiz güçlü
oluyor” dedi. 

Avrupa’ya taşımacılığı yoğun
şekilde incelediklerini de ifade eden
Özkazbek, “Döviz kurları
ihracatçının elini kolunu çok
bağlıyor. Türkiye; genelde ucuz iş
gücü olan çok fazla kıymetli mal
üretemeyen, çorap satıp cep
telefonu ithal eden bir ülke olduğu
için bu tarz döviz oynamaları
ihracatı çok düşürüyor. Bu sene o
pazara giriş çıkış yapabilmek zor
görünüyor ama birkaç aracımızı
kullanmayı deneyeceğiz. Kafkasya
daha yakın bir bölge. Filo ve hizmet
kontrolü çok hızlı sağlanıyor.
Sevkiyatlar çok daha kısa sürede
olup bittiği için daha kolay bir
operasyonel hareketi var” diye
konuştu. 

Ortak bir noktada buluştuk
Has Otomotiv

Genel Müdürü Cem
Aşık, çekici de yılın
ilk teslimatını NBG
Yalçın Trans’a
yaptıklarını

belirterek, “Sayın Nurettin Yalçın’a
bizi tercih ettikleri için bir kez daha
teşekkür ediyorum. Biz kendisi ile ilk
günden beri iyi bir dost olduk. O da
eksik olmasın, bizden dostluğunu
esirgemedi. Bu elbette ticari ilişki,
ortak menfaatlerde buluştuk. NBG
Yalçın Trans’ın hedeflerine
ulaşmasında büyümesinde bizim de
ufak da olsa bir katkımız oldu ise
kendimizi mutlu sayarız. Bundan
sonra yatırımları ile iyi kazançlar
elde etmelerini diliyoruz” dedi. 

2014 hedefi 

2014 yılına yönelik hedeflerinin
kamyon ve çekici olarak toplam 2400
adet satış olduğunu vurgulayan Cem
Aşık, “Var olan birtakım belirsizlik
uluslararası nakliye alanını pek
bağlamıyor. Bugünlerde yaşadığımız
farklı bir durum var ortada; bir
global kriz yok, ama belirsizlik
özellikle perakende tarafında net
olarak görülüyor. İnsanlar
bugünlerde karar vermek için iki kez
daha düşünüyor. Önümüzde
seçimler var bu seçimlerden sonra
iyi mi kötü mü olacak onu da kimse
bilmiyor. Bir yere doğru gidiyoruz
ama herkes gibi nereye gittiğimizi
ben de bilmiyorum. Bana göre, 2014
herkesin temkinli olması gereken bir
yıl. Bu çerçevede hedeflerimizi hala
tartışıyoruz. Bir ayağımız fren
pedalında gidiyoruz. Umarım
hepimiz için iyi olur” dedi. ■

NBG Yalçın Trans’a 
Has Otomotiv’den  20 Actros 

KAYIP
Nüfus kağıdımı 26-12-2013 tarihinde 

Atakent Arenapark’ta kaybettim. 
Hükümsüzdür.

Muammer Başkan

ağacı, çiçeği, kediyi, kuşu, denizi, bulutu, insanı, barışı…
anlattık onlara

coşkuyu, umudu, heyecanı, sevinçleri, aşkı ve yaşamı…
bıraktılar bizlere

bir yılın ardından;
bir şiir şimdi onlar, dizeleri yüreğe dokunan
bir müzik tınısı… emeğin rüzgarını taşıyan
bir resim detayı… dostluğun dokusuyla örülen

yüreğimize sakladık onları… bizlerle yaşayacaklar.

Hamra -  Uygur Aydemir

Ecedoğu Çubuk ile Öke Aydemir

Etis Lojistik hedef büyüttü

Erdal
Kılıç

T
urkcell, Ekip
Mobil
hizmetiyle

lojistik firmalarına
tüm günlük
sevkiyatlarını uçtan
uca yönetebilecekleri
çözümler sunuyor.
Ekip Mobil ile lojistik
firmaları, ürünlerinin
takibini anında
yaparken
gerektiğinde sistem
arayüzü üzerinden
sahadaki
çalışanlarına da kolayca
ulaşabiliyor. Saha ekipleri
kullandıkları cihazlar yardımı ile
izlenebilirken, adrese en yakın
personel yönlendirilerek hızlı ve
verimli dağıtım modeli
sağlanıyor. 

Turkcell Genel Müdür

Yardımcısı Selen
Kocabaş, “Bu
çözümümüzü
kullanan şirketler
tüm sevkiyatlarının
süresini optimize
ederek maksimum
verim ve fayda
sağlıyor. Bu sayede
şirketlerin nakliye
süreçlerini
kolaylaştırıyoruz.
Lojistik ihtiyaçlarına
göre entegre
ettiğimiz yeni

uygulamalarla şirketin
operasyonel süreçlerinde
kalitenin ve güvenliğin
yükseltilmesi, ulaştırmanın uçtan
uca planlanabilmesiyle işlerine
değer katmayı hedefledik.
Müşteri hizmet seviyesini
arttırdık” diye konuştu. ■

Turkcell Ekip Mobil Hizmetiyle tek çözüm

Selen
Kocabaş

Sevkiyat süreçlerini
uzaktan yönetim 

Krone, yeni

yıla hızlı girdi

G
ıda taşımacılığında hijyen ve verimliliğe
verdiği önemle dikkat çeken Krone,
Mersin merkezli Meysen Gıda Lojistik’e

11 adet Cool Liner teslimatı gerçekleştirdi.
Ayrıca Doktor Uluslararası Taşımacılık’a
gerçekleştirilen 3 adet Profi Liner 55 teslimatı ile
de bu firma ilk kez “Krone” markasıyla
buluşturuldu.

Meysen Gıda Lojistik’in sahipleri Arif Can
Akçil ve Cem Hallaç, Krone Cool Liner
modellerini tercih etmelerinde en önemli
etkenin “kalite” olduğunu belirttiler.  Krone’nin
alışılagelen sağlamlığının firmalarına katma
değer sağladığına da dikkat çeken Akçil ve
Hallaç, “Düşük İşletme maliyeti ve uzun
kullanım ömrüne sahip Krone Cool Liner enerji
tasarrufu da sağlıyor. Taşıdığımız yükü güvenli,
sağlıklı ve verimli bir şekilde ulaştırmak
mümkün oluyor” diye konuştu.

İlk kez Krone markasını filosuna katan
Doktor Uluslararası Taşımacılık AŞ’nin sahibi
Murat Bolat, 3 adet Krone Profi Liner 55 ile
filosunu güçlendirdiklerini kaydetti: “Krone
markasının temsilcilerinin gösterdiği yakın ilgi
tercihimizde önemli bir etken oldu.
Yatırımlarımızda Krone tercih edeceğiz.” ■

Petlas’ın tercihi 

yine Serin Treyler 

2
014 yılına yatırımlarını arttırarak giren
lastik şirketi Petlas, Serin ile iş birliği
yaparak araç filosuna 10 adet kamyon kasa

römork treyleri daha kattı. Serin Treylerin
merkez fabrikasında düzenlenen teslimat
törenine Petlas Filo Müdürü Murat Aslanmirza
ve Serin Treyler Satış Müdürü Mustafa Heybetli
katıldı. ■
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Elektronik konşimento sistemi hızlandırdı

OMSAN, WCA (World Cargo
Alliance) üyesi olarak 16 Aralık
2013 tarihi itibariyle elektronik

konşimento “e-AWB” sistemini
kullanmaya başladı.

WIN (World Information Network)
tarafından uygulamaya alınan sistem
OMSAN’a, “e-AWB”, elektronik veri
girişi, navlun izleme - takip, en iyi fiyat
alma gibi birçok ayrıcalık ve çözüm

imkanı sunuyor.
OMSAN Lojistik Hava Kargo

Müdürü Nesli Başoğlu, e-AWB
sisteminin, operasyonel maliyetleri
düşüren, hava kargo teslim sürelerini
hızlandıran ve doküman
kayıplarından kaynaklanan
gecikmeleri önleyen kağıtsız ve
eksiksiz iş süreçlerine imkan verdiğini
belirtti. ■
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Hareket, Romanya’da 
RES projesini bitirdi

Yaptığı rüzgar türbin taşımaları ve
montajları ile enerji taşımacılığı
alanında öncü isim Hareket,

Romanya’nın Köstence Topolog
Bölgesi’nde kurulan RES projesini de
başarıyla tamamladı. Hareket, projede 72
m. anabom, 54 m. fly bom konfigürasyonu
ile 600 ton kapasiteli Terex CC 2800-1
paletli vinç kullandı. 3 MW kapasiteli 22
adet 120 metre yüksekliğinde kulelerin
kullanıldığı Vestas rüzgar türbin
montajlarını Hareket, 2 aydan kısa bir
sürede bitirdi.

İzmir Aliağa’da
şube açtı

Yurt içi ve yurt dışında pek çok başarılı
projeye imza atan Hareket, İzmir’in
sanayi ilçesi Aliağa’da açtığı yeni

şubesiyle büyümesini sürdürüyor. Özellikle
rüzgar enerji santrali projelerinin taşıma ve
montaj hizmetlerindeki başarılarıyla
adından söz ettiren Hareket, yeni şubesiyle
vinç kiralama ve taşımacılık faaliyetlerine
hız kesmeden devam ediyor. ■

Miray Taşımacılık 2 adet DAF XF105.460
Optimizer’ı ve 2 adet Yeni Nesil
Brandalı Maksima+ Semi-Treyler’i

Samandıra lokasyonunda Miray Taşımacılık
Yönetim Kurulu Başkanı Nurgül Çubukçu
Kirzuk, Yönetim Kurulu Üyesi Zafer Kirzuk, DAF-
TIRSAN Otomotiv Satış Temsilcisi Bahadır
Demir ve Servis Müşteri Danışmanı Cenk
Algül’ün katılımıyla düzenlenen törenle aldı.

Miray Taşımacılık Başkanı Nurgül Kirzuk,
“DAF çekicilerini tercih etme sebebimiz, ATe
konseptinin sağlamış olduğu yakıt tasarrufu ile
sürücülere ekonomik sefer yapabilme imkanı
sunması, servis ağının geniş olmasıyla beraber
müşteriye kazandırmış olduğu avantajlar ve satış
sonrası hizmet kalitesinin memnuniyetidir. DAF
ve Tırsan ile iş birliğimizi devam ettirmek
istiyoruz” dedi. ■

Miray Taşımacılık

DAF ve TIRSAN ile taşıyacak
Edirne Uzunköprü, Tokat Çevreyolu, Kayseri

Kuzey Çevreyolu Mimar Sinan Köprülü
Kavşağı ve Amasya Bahçeler Grup Köprüleri

gibi projeleri üstlenen SNH İnşaat, 1 adet FH 16
600 HP çift çeker çekici, 6 adet FMX kamyonu
filosuna katarken 2014 yılı için de 4 adet FMX 500
HP kamyon sipariş etti.

Alanında uzmanlaşmanın önemine inanan ve
buna göre etkinlik alanını altyapı ve zemin grubu
olarak ikiye ayıran SNH inşaat, hizmet kalitesini ve
sektördeki gücünü sürdürülebilir kılmak amacıyla
2014 yılı için 4 adet Volvo FMX 8X4 kamyon
siparişi verdi.

SNH İnşaat Yönetim Kurulu Üyesi Sönmez
Çakır, “Üstlendiğimiz büyük projeleri yaparken
insan ve doğaya saygı anlayışını benimsiyoruz. Bu
bağlamda, çevreci yürüyen aksamı ve yakıt
tasarrufunda öncü Volvo FH ve Volvo FMX

modellerini ilk kez tercih ettik. 2014 yılı için ise 4
adet siparişimiz bulunuyor. Volvo ile başlayan bu
ilişkimizin sürdürülebilir olacağını umuyorum”
dedi.

Volvo Kamyon adına teslimat törenine katılan
İç Anadolu ve Karadeniz Bölge Satış Temsilcisi
Metin Kandemir ise, “SNH İnşaat’ı, 20 yıla yakın
süredir başarıyla gerçekleştirdikleri her projede
insan ve çevre odaklı yaklaşımı temel
almalarından dolayı kutluyorum. SNH İnşaat,
Volvo Kamyon’u ilk kez tercih ediyor. Bu tercihte
en büyük faktör, araçlarımızın çevreci olması ve
sürücü güvenliği ile yakıt tasarrufunu ön plana
çıkarmasıdır. Volvo Kamyon – SNH inşaat
işbirliğini, hem 2014 yılındaki siparişlerimizde
hem de satış sonrası ve yaygın servis ağı
hizmetimiz ile sürdüreceğiz” dedi. ■

Volvo Kamyon ile taşıyacak
SNH İnşaat, 

Iveco’nun Gaziantep’deki
yeni yetkili satıcısı Üstün-İş
Nurlog Uluslararası Nakliyat

ve Gıda AŞ’ye 10 adet Stralis Hi
Way teslim etti. Teslim edilen
Stralis çekiciler 460 HP Euro5
motora sahip olup en büyük
kabine sahipler.

Gaziantep Üstün-İş Iveco
tesisinde yapılan törende Nurlog
firması firma ortağı Nimet
Tarandır, Iveco’yu tercihlerinde
aracın ekonomisi, konforu ve
Iveco’nun bölgedeki yeni

yapılanmasının etkili olduğu
ifade etti. Tarandır, araçların
Güneydoğu bölgesinde ve Irak
pazarında çalıştıklarını söyledi.

Üstün-İş Yönetim Kurulu
Başkanı Mehmet Zengin ise
Nurlog firmasını satış
sonrasında da yalnız
bırakmayacaklarını ifade ederek
müşteriyi her zaman uzun vadeli
bir yatırım olarak gördüklerini
ifade etti. Törene ayrıca Eyüp
Zengin ve Nurlog firma ortakları
katıldılar. ■

İzmir Kamyoncular ve
Kamyonetçiler Esnafı Odası 19.
Olağan Genel Kurul’u, MAN

İzmir Bayi Şensan ve İlyas Şen
Şirketler Grubu sponsorluğunda
gerçekleştirildi. 

13 Ocak 2014 tarihinde
gerçekleştirilen, 6 bine yakın aktif
üyesi bulunan İzmir Kamyoncular
ve Kamyonetçiler Esnafı
Odası’nın 19. Olağan Genel
Kurul’una katılım yoğun oldu. 

Renkli geçen Genel Kurul’da,
hediyeler ve ikramların yanı sıra

sergilenen MAN kamyon ve
çekiciler de büyük ilgi gördü.
MAN İzmir Bayi Şensan, MAN
TGS EfficientLine çekicileri ve
TGL 12.180 hafif kamyonu
sergiledi. MAN araçlar, ileri
teknolojileri, düşük yakıt tüketimi
ve işletme, servis, yedek parça
giderlerinin yanı sıra, yüksek
donanım standartları ile İzmir
Kamyoncular ve Kamyonetçiler
Esnafı Odası üyesi esnafların
takdir ve beğenisini toplayarak,
büyük ilgi gördü. ■

MAN ve İlyas Şen Şirketler Grubu, 

İzmirli kamyoncuların yanında 

Yurtiçi ve yurtdışında yerleşik
toplam 200 bin m²’lik 16
deposunda başta hızlı

tüketim ve perakende olmak
üzere, otomotiv,
telekomünikasyon, inşaat,
petrokimya, elektronik, gıda ve
tekstil sektörlerine başarıyla
depolama hizmeti veren
OMSAN’ın depo ve dağıtım
operasyonları kapsamında
sunduğu hizmetler son dönemde
büyük bir gelişim gösteriyor.
Türkiye’nin 81 şehrine dağıtım
hizmeti veren OMSAN, kendi
lojistik altyapısıyla dağıtım
hizmeti sağladığı şehir sayısını

38’e çıkardı. 
İleri otomasyon çözümlerine

ağırlık veren OMSAN, Tuzla
deposunda ürünlerin sipariş bazlı
ayrıştırılması ve tekrar
paketlenmesi amacıyla 2013
yılında yazılımını kendisinin
geliştirdiği Otomatik Ayrıştırma
Sistemini kurdu. 

OMSAN Depo ve Dağıtım
Operasyonları Müdürü Burak Alat,
müşterilerinin lojistik ihtiyaçlarına
uzmanlaşmış nitelikli insan
kaynağı ve sahip oldukları
Türkiye’nin en modern depoları
ile müşterilerini rekabette öne
çıkardıklarını belirtti. ■

OMSAN, depo ve dağıtım operasyonları büyüyor 

Iveco Üstün-İş, 
Nurlog’a 10 Stralis çekici verdi

Nesli
Başoğlu

Scania’dan yedek
parça indirimi

Doğuş Otomo-
tiv distribü-
törlüğündeki

Scania, Türkiye ge-
nelinde toplam 20
Yetkili Servis nokta-
sında, müşteri mem-
nuniyeti
kapsamında, çok kul-
lanılan orijinal yedek
parçalarda indirim
başlattı. Scania kulla-
nıcıları, Doğuş Oto-
motiv ve Scania’nın
belirlediği yeni avan-
tajlı fiyat stratejisi
kapsamında güven-
lik, konfor ve güvenli sürüşe yönelik 200’ün
üzerindeki orijinal yedek parçaya yüksek
indirim oranları ile sahip olabilecekler.  

20 Ocak’ta başlayan ve tüm Scania Yet-
kili Servis noktalarında geçerli indirimlerde
yüzde 60’a varan oranlar söz konusu.
200’ün üzerindeki parçadaki indirim, başta
güvenlik olmak üzere konfor, ekonomi bek-
lentileri ve ihtiyaçlar göz önüne alınarak se-
çildi. Böylece Scania
kullanıcıları işletim
maliyetlerini düşürür-
ken, uzun ömürlü, gü-
venli ve kaliteli orijinal
parça kullanma avan-
tajı elde edecekler. ■
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Hızlı , Güvenli , Çevreci ve Sürdürülebil ir Taşımacıl ık

editor@tasimadunyasi.com

twitter.com/tasimadunyasifacebook.com/tasimadunyasi Bu ülke hepimizin 
Son dönemde yaşananların vatandaş

olarak da, sektör açısından da kendisini
endişelendirdiği ifade eden İmran
Okumuş, “Keşke bunlar hiç yaşanmasaydı.
Bu ülke hepimizin. Böyle kısır döngü
kavgaların olmaması gerektiğini
düşünüyorum. En kısa zamanda düzelmesi
ve siyasi ve ekonomik istikranın
sağlanması, en öncelikli isteğimiz” diye
konuştu.

2013 yılına yönelik
belirledikleri hedeflerin de
üzerine çıktıklarını belirten
Genel Müdür İmran Okumuş,
2013’ün şirketleri açısından çok
verimli geçtiğini belirterek,
“2014’te 50 yeni araç
yatırımları ile hedeflerimizi
daha da yukarıya çekeceğiz”
dedi. Okumuş, “517 olan araç
sayımız yeni yatırım ve
bireysel katılımlarla 600 araca
ulaşacak” diye konuştu.

2013’ün son çeyreğinde hayata
geçirdikleri Batı Karadeniz
operasyonunun çok olumlu

sonuçlar verdiğine dikkat çeken Okumuş,
“Bolu, Bartın ve Trakya operasyonlarının
verimliliği çok yüksek oldu. 2013’te en çok
yolcu taşıdığımız yerlerden biri de Körfez
olarak adlandırdığımız Ege hattı oldu. Bu
hatlara yönelik yeni bir yapılanma süreci
başlattık ve kendi operasyonumuzu
kurduk. Ayvalık, Edremit, Altınoluk,
Sarımsaklı bölgesinde çok güzel işler
yaptık. 2013’te ciddi bir istihdam artışı da
elde ettik. Personel sayımız 520’den
820’ye çıktı. Bu ay Kütahya hattını
açıyoruz. Yine planladığımız, yolcu
alabileceğimiz 2-3 şehir var. Yaza doğru
netleşecek bu iller” dedi.

Varan filosu 2+1 olacak 

2013’te, Varan’ı çok farklı bir konsepte
taşımaya yönelik çalışmalar yaptıklarının
bilgisini veren Okumuş, “Varan’da sadece
2+1 otobüslerle çalışma programı yaptık.
Koltuk arkası ekranlarda teknoloji
değişimine gidilmesiyle verimliliği arttı.
2013’te filomuza kattığımız İrızar
otobüsleri yolcularımız tarafından

gerçekten kabul gördü ve bu, bizleri çok
mutlu etti. Varan ile Türkiye’nin her
yerine 2+1 otobüslerle çalışacağız.
Filosunun tamamı 2+1 olan tek firma
Varan olacak. 2013 yılının son günlerinde
filomuza 5 Setra katıldı. Yeni yatırımlarla
filomuzdaki yaş ortalaması 2’lere indi”
diye konuştu. 

Filoda 600 araç

2014 yılında 50 otobüs yatırımı
planladıklarını belirten İmran Okumuş,
“Bu araçlar içinde kesinlikle Setra
otobüsler bulunacak. Diğer markalara
yönelik görüşmelerimiz sürüyor” dedi.
2013 yılında 517 otobüs ile çalıştıklarını,
2014’te yeni yatırımlar ve bireysel
katılımlarla birlikte 600 araçlık bir filoya
ulaşmayı planladıklarını belirten İmran
Okumuş, fiyatlara dayalı bir rekabet
anlayışı ile hareket etmediklerini söyledi:
“Biz sektörde fiyat istikrarını hayata en iyi
şekilde geçiren şirketiz. Biz fiyat ile
oynayarak rekabet yapmıyoruz.
Meslektaşlarımızın uyguladığı fiyat

politikasına da saygı duyuyoruz, o ayrı.
Havayolunun, demiryolunun ve
meslektaşlarımızın yaptığı
kampanyalardan etkilenmeyen tek
şirket Varan Turizm. Ankara yolunda 1
0cak 2013’te olduğu gibi 2014 Ocak
ayında da 56 TL’ye bilet satıyoruz.
Cumhuriyet tarihinde, otobüsçülüğün
kurulduğu tarihten bu yıla kadar, ilk
defa 150 TL’ye İstanbul-Bodrum
yolunda koltuk satan tek şirket Varan
Turizm. Bugün Edirne’den Kars’a 90
liraya bilet satılırken biz, İzmir’e
Bodrum’a 150 liraya bilet sattık. Zaman
zaman denenen promosyonlu bilet
satışından da vazgeçilmeli. 2010’da biz
de denedik ve zarar ettik. Bir daha da
yapmadık” dedi.  

Birinci öncelik bireysel otobüsçü

Bireysel otobüsçülerin sektörün
vazgeçilmez unsurları arasında yer
aldığını ifade eden İmran Okumuş,
“Ulusoy-Varan Genel Müdürü olarak 5
yıllık yöneticiliğimde birinci önceliğim
hep bireysel otobüsçüler oldu. Bugüne
kadar bizimle çalışan bireysel
otobüsçünün bir tanesi mutsuz
ayrılmamıştır. Hepsi teşekkür ederek
gider, gelenler de mutlu ve huzurlu şekilde
çalışmasına devam eder. Bireysel
otobüsçüyü kollamak benim asli görevim.
Bireysel otobüsçünün en çok memnun
olduğu şirket de Ulusoy ve Varan’dır.
Bunu çalışanlar bilir. Hak etmediğimiz
parayı almayız. Yüzde 30-40 kesinti diye
kurallarımız yok; hat bazlı, otobüs bazlı,
koltuk bazlı, kademeli komisyon
kesintimiz var. Çoktan çok, azdan az
alıyoruz. Otobüsçülerin de ödemelerini
zamanında yapıyoruz, onları koruyoruz”
dedi. 

Güvenirlikte yüzde 88’lik başarı  

Halen 56 ilde faaliyet gösterdiklerini

ve yeni hat çalışmalarını da
sürdürdüklerini belirten Okumuş,
“Şirketimiz için 2009-2014 yıllarını içeren
5 yıllık mastır planı yapmıştık. Daha yıl
tamamlanmadan başarmış olduğumuzu
söyleyebilirim. Bu yılın ortalarından sonra
yeni bir 5 yıllık plan hazırlığını
başlatacağız; kadrolarımız ciddi şekilde
buna çalışıyor. Müşteri memnuniyetini
daha üst seviyeye taşıyabilme çalışmaları
yapıyoruz. Yoğun şekilde müşteri
anketleri yapıyoruz. Bu anketlerde bizi
sevindiren çok önemli bir sonuç çıktı:
Güvenirlikte yüzde 88 ile birinci sırada yer
alıyoruz” diye konuştu.  

Ortak bilet-ortak servis 

Sektörün maliyetleri azaltacak
yöntemleri hayata geçirmesinin önemine
dikkat çeken İmran Okumuş, “Ortak satış
noktaları ve ortak servisler mutlaka hayata
geçmeli. Bunun içinde sektör bir araya
gelmeli. Bakın Alibeyköy Terminali’nde 10
Ocak itibari ile hizmet vermeye başladık.
İlk giren, ilk sefer yapan biz olduk. Servis
araçları için ayrılan 35 araçlık parka biz 27
servis aracıyla girdik. Bu sadece bizim
rakamımız, yarın firmalar orada çalışmaya
başladığında servis araçlarına yer
yetmeyecek. Belediye toplu ulaşımını bu
terminalle buluşturacak çalışma
yapılmalı. Ardından firmalar ortak servise
yönelmeli. Terminal ancak bu şekilde
verimli şekilde kullanılabilir. Belediye bu
kararı almadığı takdirde, sektör
mensupları olarak bu kararı bir an önce
biz alalım. Ulusoy-Varan olarak buna
açığız. Bizim yıllık servis maliyetimiz 8
milyon TL. Her firma birer yolcu ile
Bakırköy’e, Sarıyer’e gidiyor. Yazık değil
mi harcanan bu paralara” diye uyardı.

İstanbul-Ankara hızlı tren 

İstanbul-Ankara hızlı tren hattının çok
kısa vadede sektörü olumsuz
etkileyeceğini belirten İmran Okumuş,
“Hızlı trenin şu an için son varış
noktasının Pendik olduğu ifade ediliyor.
Avrupa yakasından yolcuların Pendik’e
hızlı trene gideceğini sanmıyorum. Ayrıca
biz günlük planlamalar yapmıyoruz.

Bizim sefer planlamalarımız bütün yıla
yönelik. Anadolu yakasında hızlı trenin
sektörü etkilemesi söz konusu. Biz de
Anadolu yakasını ilk kalkış merkezi haline
getirebiliriz. Ama öncelikle İstanbul varışlı
sefer yapan firmaların Ankara’yı artık bir
ara durak gibi kullanılmasının önlenmesi
gerekiyor. Bu otobüsler AŞTİ’ye girmemeli
ve seferlerini direkt olarak yapmalı” dedi.

Varan e-bilet 

Varan olarak e-bilete geçtiklerini,
ancak bunun duyurusunu yapmadıklarını
belirten İmran Okumuş, “İnsanımız
bunun farkında değil. Önümüzdeki
dönemde daha hızlı geri dönüşler
alacağımıza inanıyoruz. İnternetten bilet
satışımız yüzde 27 seviyesinde. Bunu çok
daha yukarıya çekmek için sürpriz bir
proje hazırlığı içindeyiz. Türkiye’de
gelecekte acentelik kavramı kalmayacak.
Tam da bu noktada bir an önce ortak bilet
satış noktalarını hayata geçirmeliyiz” diye
konuştu.

Yurtdışı hatlar verimli 

Yurtdışı hatlarına yönelik olarak çok
verimli bir yılı geride bıraktıklarını
belirten İmran Okumuş, “Avusturya
hattında yüzde 80, Almanya yüzde 70-80
arası, Gürcistan-Batum-İstanbul
hattımızda doluluk oranı ise yüzde 99
seviyesinde. Selanik hattına yeni başladık
orada da doluluk oranı yüzde 50
seviyesinde” dedi. ■

Ulusoy-Varan 50 otobüs 
yatırımı yapacak Alibeyköy önemli fırsat 

Sektörde birlik ve beraberliğin
sağlanmasının önemini de
vurgulayan İmran Okumuş, “Sektör
başkasından bir şeyler beklemek
yerine önceliklerini belirleyerek kendi
yapabileceklerini yapmalı. Alibeyköy
çok önemli bir fırsat. Orada ortak
servis konusunu hayata geçirebilirsek
başka bölgelerde de bunun
yapılabileceği anlaşılacak. Sektör
birçok doğruyu burada görme fırsatı
elde edecek” dedi.

Erkan
YILMAZ

İmran
OKUMUŞ
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